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A FIATA, az IATA és a TT Club által ado-
mányozott díj célja, hogy a jelölteket báto-
rítsa a szakmai oktatásokon való részvétel-
re, valamint értékes szakmai tapasztala-
tokkal gazdagítsa a gyõzteseket. A díjért
folyó küzdelembe olyan 30 év alatti, fiatal
szállítmányozók kapcsolódhatnak be, akik
legalább 2 éve, teljes munkaidõben dolgoz-
nak a szállítmányozó szakmában.

2004-ben a bírák a 27 éves, holland Anita van Kooten-t
találták érdemesnek a gyõzelemre. Anita a MAT Air &
Ocean Freight nevû holland szállítmányozó cég projekt
részlegén dolgozik, ahol a hozzá tartózó vevõcsoport ösz-
szes árutovábbítási feladatát õ kezeli: tengerentúli ex-
port/import küldeményekkel (teljes- és részrakomány),
közúti és vasúti küldemények, valamint vámügyintézés. 

Idén három különbözõ típusú küldemény kezelése volt
a feladat: veszélyes áru tengeri szállítmányozása; légi
szállítmányozás; szárazföldi konténertovábbítás. A disz-
szertációk minõsége – a feladat nehézségének megfelelõ-
en – az elõzõ évinél is magasabb volt, ezzel nehezítve a
bírák dolgát. Ahogy a gyakorló szállítmányozók életében,
a pályázóknak is helyes logikai megközelítésre és a szé-
leskörû gyakorlati tapasztalatra volt szükségük a megfele-
lõ döntés meghozatalához. Anita megvizsgált minden le-
hetséges, ilyen távolságra és küldeménytípusra alkalmas
fuvarozási módot és alternatív költség-haszonelemzést
végzett.

A díj átadására a FIATA idei, a Dél-afrikai Köztársa-
ságban tartandó Kongresszusa keretében kerül sor. A
szakmai elismerés mellett, a gyõztes széleskörû elméleti
és gyakorlati szakmai programon vehet részt:

– egy hét szakmai program a gyõzteshez legközelebb
esõ IATA Továbbképzõ Központban; 

– egy hetes szakmai képzés Londonban: szállítmányo-
zási jogi és biztosítási ismeretek; 

– két hét gyakorlati képzés a TT Club regionális köz-
pontjainak (London, Hong Kong, New Jersey) egyikében.

Az utazási- és szállás költséget, és az oktatási progra-
mokat a szponzorok finanszírozzák. Ezen felül a gyõztes

egy éves, személyre szóló elõfizetést kap az International
Transport Journal magazinra. A díj értéke így meghalad-
ja a 35 000 amerikai dollárt. 

A következõ évtõl a díj odaítélésének menete megvál-
tozik. 2005-tõl a FIATA négy régiójának (Afrika/Közel-
Kelet, Amerika, Ázsia/Óceánia, Európa) megfelelõen re-
gionális gyõztes kerül kiválasztásra. Mind a négy díjazott
meghívást kap a FIATA Kongresszusra, és közülük kerül
kiválasztásra az „Év Fiatal Szállítmányozója”.
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Folyóiratunk támogatója:
a Magyar Szállítmányozói és Logisztikai
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A 2004-es „Az Év Fiatal
Szállítmányozója Díj” gyõztese

Anita van Kooten



4

KRÓNIKA 2004.  JÚLIUS–AUGUSZTUS



5

KRÓNIKA2004.  JÚLIUS–AUGUSZTUS

Jelentõs változás történt a Navi-
gátor kiadójának, a Magyar Köz-
lekedési Kiadónak az életében,
mivel többéves elõkészítõ tárgya-
lás után magyar tulajdonba ke-
rült. A kiadó eddigi tulajdonosai,
a hamburgi Deutscher Verkehrs
Verlag GmbH és a bécsi
Bohmann Beteiligungs GmbH
megállapodtak abban, hogy 70,
illetve 30 százalékos üzletrészü-
ket átadják Kiss Pálnak, a Ma-
gyar Közlekedési Kiadó igazgató-
fõszerkesztõjének. A megállapo-
dást a DVV és a Bohmann-cég
képviselõje, illetve Kiss Pál 2004.
július 9-én, Budapesten írta alá.
A megállapodás részleteit üzleti
titokként kezelik a felek.

A DVV és a Bohmann-cég, valamint a
Magyar Közlekedési Kiadó képviselõi
megállapodtak abban is, hogy a kiadók
közötti kereskedelmi együttmûködés to-
vábbra is folytatódik. Az ETP-lapcso-
porthoz tartozó kiadókat Magyarorszá-
gon továbbra is a Magyar Közlekedési
Kiadó képviseli, mivel a csoport tagja
marad.

Új fejezet kezdõdött a magyar közle-
kedési sajtóban, amikor 1993-ban dr.
Helmut Schachenmayer kezdeményezé-
sére megalakult a magyar kiadó és meg-
jelent a Magyar Közlekedés. Köszönet és
elismerés illeti ezért dr. Helmut
Schachenmayer urat – mondotta a szer-
zõdés aláírása alkalmából Kiss Pál, a
Magyar Közlekedési Kiadó új tulajdono-
sa, aki hozzáfûzte: a DVV elnökét egyik
szakmai példaképének tekinti.

Kiss Pál Bácsalmáson született 1950-
ben. 1976–1992 között újságíró, illetve
felelõs szerkesztõ a Légiközlekedés szer-
kesztõségében, 1994-tõl a Navigátor,
1999-tõl a Magyar Közlekedés fõszer-
kesztõje, valamint a Magyar Közlekedési
Kiadó vezérigazgatója.

�

Magyar tulajdonban
a Magyar Közlekedési Kiadó



A döntéshozás stádiumai

– Már évekkel ezelõtt szóba került,
hogy visszatérek elsõ munkahelyemre.
A kérdés azért merült fel, mert Erdélyi
Kálmán, a korábbi vezérigazgató kor-
rekten nyilatkozott nyugdíjba vonulá-
sának idõpontjáról és utódot keresett.
Nagyon megtisztelõ volt számomra,
hogy szóba jöttem, mint a poszt váro-
mányosa, már csak azért is, mert a
megkeresés a vezérigazgató úrtól in-
dult. A végsõ döntést azonban termé-
szetesen nem õ, hanem a tulajdonosok
hozták meg.

A Schenker Kft.-nek akkor két tulaj-
donosa volt: az egyik a Schenker
Ausztria, a másik pedig a Masped Rt.
Ez utóbbi 9 százalékkal rendelkezett. 
A Schenker vezetõi számára nem szá-
mítottam idegennek, hiszen hosszú
évekig felügyelõbizottsági tag voltam a
kft.-nél, és Kautz István, a Masped Rt.
elnök-vezérigazgatója is szívesen vette
kinevezésemet, mivel az rt. számára a
Schenker a 9 százaléknál mindig sok-
kal többet jelentett. Idõközben megvál-
tozott a helyzet, mert a Masped Rt. el-
adta üzletrészét a Schenkernek.

A kinevezésemrõl már hosszabb ide-
je szó volt, de tavaly vált „élessé” a
helyzet, ekkor elfogadtam a felkérést.
Nagyon alaposan megfontoltam, nem
volt könnyû a döntés, hiszen a munka
óriási felelõsséggel jár. Azt is õszintén
megmondom: nem biztos, hogy hálás
dolog Erdélyi Kálmán után beülni a
székbe. Õ rendkívül szigorúan, de kö-
vetkezetesen vezette a társaságot, és
Magyarország legnagyobb gyûjtõfor-
galmat bonyolító cégévé tette. Olyan
számokat produkált – mind a nyeresé-
gességet, mind az éves forgalmat te-
kintve –, amelyeket az ember csak cso-
dálni tud. Nemcsak a magasra állított
mérce miatt gondolkodtam az állás el-
fogadásán, hanem azért is, mert na-
gyon jól éreztem magam az akkori he-
lyemen a Masped Rt.-nél, ahol a vasúti
szállítmányozásért feleltem, és jól tud-
tam együtt dolgozni a menedzsmenttel.
A Maspeddel ma is jó a kapcsolatom,
továbbra is tulajdonos maradtam, hi-
szen komoly részvénycsomaggal ren-

2004.  JÚLIUS–AUGUSZTUS

6

CÍMLAPSZTORI

Varga Zoltán a Schenker ügyvezetõ igazgatója

Növekedjünk együtt! – a mottó

Varga Zoltán

Varga Zoltán a Schenker Nemzetközi Szállítmányozási és Lo-
gisztikai Kft. elsõ számú vezetõje. Erdélyi Kálmán közelgõ
visszavonulására való tekintettel, õ kapott bizalmat a tulaj-
donosoktól. Az 50 éves szakember a magyar szállítmányozás
ismert és elismert személyisége. A Maspednél kezdett, és né-
mi kitérõ ellenére, ott töltötte három évtizedes pályafutásá-
nak jelentõs részét. Mostani kinevezése elõtt a Masped Rail
ügyvezetõ igazgatója volt.
Varga Zoltán nyilatkozatát – laptársunk nyomán – teljes ter-
jedelemben közöljük.



delkezem, és a korábbi igazgatósági és felügyelõbizottsági
tisztségeimet is megtarthattam. Az igazgatóság tagjaival,
számos volt munkatársammal továbbra is mély, õszinte ba-
rátság köt össze.

A döntésemet befolyásolta az is, hogy Erdélyi Kálmánnal
nagyon jó barátságban vagyok. Évek óta rendszeresen talál-
koztunk, beszélgettünk a szakma kérdéseirõl. Elhatározá-
som egyik fontos momentuma volt, hogy évekkel ezelõtt,
még a Masped munkatársaként, ebben az épületben dolgoz-
tam. Az átalakulások után is maradt néhány ember, akivel
korábban együtt dolgoztam, sõt akad olyan is, akit évekkel
ezelõtt, még a régi struktúrában én vettem fel, és ma vezetõ
pozíciót tölt be.

Alkalmazkodás az új feladatokhoz

– Az új munkahely, az új pozíció nagy változást hozott az
életemben. Elõször is, tíz éven keresztül nem foglalkoztam
gyûjtõforgalommal, másrészt pedig, az új dimenziókat kel-
lett megszoknom. A vasúti szállítmányozásban az egy-két
ezer tonnás megbízás nem nagy dolog. A volumeneket kel-
lett helyretenni magamban: egy megbízás nem egy tonnáról,
hanem esetleg 30 kilóról szól.

Mikor idekerültem, láttam, több minden változott azóta,
mióta ezen a területen dolgoztam, ezeket meg kellett tanul-
nom. Elsõsorban a technika fejlõdött, másrészt a munkakul-
túrában történtek változások. Bár, akkor is használtunk szá-
mítógépeket, de nem voltak mobiltelefonok. Ma részben er-
re a technikára épül a Schenker „Tracking and Tracing” ne-
vet viselõ programja, mellyel az áru útját lehet végigkísérni.
Ez annyit jelent, hogy ha eljut hozzánk egy megbízás, az kap
egy TT számot, mely automatikusan elkerül Essenbe. Ami-
kor a Schenker kisteherautó elmegy például Szegedre, felve-
szi az árut, a gépkocsivezetõ ad egy kódolt SMS-t, ezt rögzí-
tik. A folyamat minden mozzanatát rögzítik, és így a megbí-
zó az interneten keresztül az árumozgás minden fázisát nyo-
mon kísérheti.

Alkalmazkodás a kihívásokhoz

– Nem vagyok szerénytelen, mikor azt mondom, hogy a
Schenker Kft. az egyik legnagyobb szállítmányozási vállalat
Magyarországon. Gyûjtõforgalomban biztosan az elsõ, de
szeretném kiemelni, hogy logisztikai tevékenysége, disztri-
búciós rendszere, és végül, de nem utolsósorban közúti fu-
varszervezése tekintetében is az élen van.

Háromszázötven embert foglalkoztatunk, és az ország kü-
lönbözõ területein kilenc telepünk van. A vidéki hálózatunk
rendkívül jó fejlõdik, külön kiemelem Gyõrt, mely óriási fej-
lõdésen ment át az utóbbi idõben. A Schenkernél a növeke-
dés elsõdleges követelmény. Az elmúlt év mottója a Növe-
kedjünk együtt! volt.

Rendkívül erõs, sõt egyre nagyobb lesz a logisztika iránti
igény. Számos hazai vállalat rájött arra, hogy nem foglalko-
zik a logisztikai feladatokkal, hanem rábízza a munkát olyan
cégre, melynek ez a profilja, és az biztosítja az ehhez szük-
séges szakembergárdát, a know-how-ját. Ez azért fontos,
mert a termelõ, illetve kereskedõ cégeknek gazdaságosabb,
és szervizszinten is jobb megoldás. Csak hogy néhányat em-

lítsek a referenciacégeink közül: Robert Bosch Kereskedel-
mi Kft., Whirlpool, Nike és még említhetnénk másokat.

Tudni kell, hogy egy nemzetközi hálózat tagjaként rendkí-
vül szigorú szabályoknak kell megfelelnünk. Ezek egysége-
sített szabványok, melyek könnyebbé teszik a munkánkat.
Egy network részeként könnyebb dolgozni, mert nem magá-
nyos farkasként vagyunk jelen a piacon. Ma egyre nehezebb
egyedülállóként komoly munkákhoz jutni, mivel a multina-
cionális megbízó székhelyén döntik el, kivel kötnek meg
egy-egy komolyabb szerzõdést.

Rendkívül fontos a cégünk egységes arculata. Minden
belföldi autónk – melyek mindegyike alvállalkozói jármû –
egységes megjelenésû, ezek egyben jó reklámhordozók, és a
megbízó felé is fontos, hogy egységes arculatot lásson.

A Schenker Kft. rendelkezik az ISO 9001-es tanúsítvány-
nyal, és amennyiben jól tudom, a hazai szállítmányozók kö-
zül egyedüliként az ISO 14001-es Környezet Irányítási
Rendszerrel.

A cég életében 2004. december 1-je ismét mérföldkövet
jelent, mert átköltözünk a BILK-be. Itt minden igényt kielé-
gítõ, modern körülmények közé kerülünk. Az irodánk két-
ezer, a raktárunk 23 ezer négyzetméteres lesz, és további op-
cióra is van lehetõségünk. A költözésnek több oka van. Az
egyik, hogy a BILK földrajzilag rendkívül jó helyen van, mi-
vel a terület az M0-ás körgyûrû mellett fekszik, ez kiváló
összeköttetést biztosít az M1, M7, M5 autópályákkal, és re-
mélhetõen hamarosan az M3-mal is össze lesz kötve. Jelen-
leg gondot okoz, hogy a Csepelre, hozzánk érkezõ óriási ka-
mionforgalom a várost terheli, és ez a környezeti szempon-
tokat figyelembe véve sem jó megoldás. A gépkocsivezetõk
sok órát vesztegetnek el munkaidejükbõl az araszolással.
Ezen szempontok mellett fontos az is, hogy a BILK-ben a
raktárakat is a legmodernebb technológia szerint alakították
ki, tizenegy méter magas polcos rendszerben. Terveink sze-
rint ötezer négyzetméteres raktárunk lesz a gyûjtõáruk foga-
dására, a többit logisztikai raktárként használjuk.

A költözés mellett döntöttünk azért is, mert itt Csepelen
nincs bõvítési lehetõségünk. A vámtevékenység csökkenése
miatti kiesést elsõsorban logisztikai szolgáltatásokkal fogjuk
már 2005-tõl pótolni.

A Schenker Kft., az új helyzethez alkalmazkodva, kelet
felé nyitott. Egyike vagyunk azon keveseknek, akiknek
rendszeres gyûjtõjárata van Bulgáriába, Horvátországba,
Szlovéniába és Romániába. Az új relációk kialakításával az
a célunk, hogy pótoljuk a kiesett árbevételek egy részét. Kü-
lön szeretném hangsúlyozni, hogy a csatlakozással hazánk
geostratégiai helyzete felértékelõdik szállítmányozási szem-
pontból. Mint egy HUB (gyûjtõ-elosztó központ) mûködik
majd. A fuvarozási, szállítmányozási szakmában adódó ne-
hézségekre igyekszünk elõre felkészülni. Így tettünk akkor
is, amikor Ausztriában bevezették az új útadót.

A Schenker komolyan veszi az oktatási tevékenységét, és
igen nagy tudású elõadók tartanak rendszeresen elõadásokat
munkatársaink számára a szakma kérdéseirõl. A tehetséges
fiatalok kiválasztása, képzése is fontos feladat, a „Schener
akadémián” képezik a jövõ menedzsereit.

Fontosnak tartom elmondani, hogy kettõs ügyvezetése
van a cégnek. Én vagyok az elsõ számú vezetõ, Erdélyi Kál-
mán elsõsorban a vidéki fiókok megerõsítésével, illetve a
BILK-be való költözés megszervezésével foglalkozik.

��
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Sorszám Név Nettó árbevétel (összesen) eHUF

1. Masped Szállítmányozási Csoport 31 856 837
Eurosped Rt. 5 430 766
Chemol Logistics Kft. 4 027 317
Hungarocargo Kft. 3 247 823
Masped Schenker Kft. 2 933 821
Masped TLog Kft. 2 726 792
Masped Rt. 1 896 849
Masped-Logisztika Kft. 797 420
Mafracht Kft. 664 142
Logmaster Kft. 625 836
Masped-Expo Kft. 468 538

2. Waberer's Csoport 27 817 297
Waberer's Holding Logisztikai Rt. 16 391 421
Hungarocamion Rt. szállítmányozási és vámtevékenység 6 359 590
Deltasped Kft. 5 066 286

3. Raaberfreight Csoport 22 055 248
Raabersped Kft. 9 187 135
Raaberfreight Kft. 6 783 225
Multicont Rt. 3 873 668
Interfreight Kft. 2 211 220

4. Dunaferr Portolan Kft. 13 726 991
5. Exel Kft. 12 900 439
6. Mávtranssped Kft. 12 349 799
7. DHL Kft. 10 963 895
8. Delacher + Co Kft. 9 898 803
9. Lagermax Csoport 7 825 209

Lagermax Autotranszport Kft. 5 071 152
Lagermax Spedició Kft. 1 396 465
Timesped Kft. 1 357 592

10. Hungarokombi Kft. 7 405 326
11. Schenker Kft. 7 237 130
12. Ukrailtrans Kft. 6 063 228
13. Hödlmayr Hungária Logistics Kft. 5 901 517
14. Liegl & Dachser Kft. 4 277 129
15. Milos-csoport 4 126 000

Milos Holding Rt. 1 531 000
Milos Spedíció Kft. 1 461 000
M és M Transzport Kft. 1 134 000

16. NYK Logistics Hungary Kft. 3 581 427
17. Eurogate Budapest Kft. 3 034 152
18. Alba-Zöchling Kft. 2 498 000
19. Rapidsped Rt. 2 444 171
20. Transalkim Kft. 2 420 076
21. Trans-Sped Kft. 2 230 549

Forrás: MSzSz.
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A Gebrüder Weiss vállalat története 550
évre nyúlik vissza, de mai nevével
1823-ban alapították meg Vorarlberg-
ben. 1980-ban egyesítették a szállítmá-
nyozói és logisztikai tevékenységet. 
A cég jelenleg mintegy 100 saját kiren-
deltséggel, raktárral rendelkezik szerte a
világon. Egyebek között jelen vannak
Németországban, Olaszországban,
Svájcban, valamint számos kelet-euró-
pai országban, köztük Magyarországon.
Összes alkalmazottainak száma csak-
nem 3300. A vállalat saját adatai szerint
tavaly 29,7 millió eurós nyereségre tett
szert, ami jócskán – majdnem 35 száza-
lékkal – több, mint az elõzõ évben. 

A személyi változások kapcsán adott
interjút a DVZ címû német lapnak Hei-
degunde Senger-Weiss és Wolfgang
Niessner. A 63 esztendõs Senger-Weiss
Bécsben és Svájcban folytatta tanulmá-
nyait, ahol szállítmányozói és logiszti-
kai fõiskolát végzett el. 1968-ban került
a Gebrüder Weiss vállalathoz, ahol ak-
kor még csak ezren dolgoztak. Wolf-
gang Niessner egy bécsi közlekedési
cégnél kezdte el karrierjét, majd 1989
és 1991 között a GW bécsi repülõtéri
kirendeltségének a vezetõje volt. 1999
óta a GW elnökségének a tagja.

Senger-Weiss az interjúban elmond-
ta, hogy 1968-ban, amikor a céghez ke-
rült, a GW még csak Ausztriában volt
jelen, de szilárd pozíciókkal rendelke-
zett. Az idõk folyamán sikerült szélesí-
teni belföldi és külföldi piaci jelenlétü-
ket, s erõsíteni pozícióikat. A darabáruk
szállítása terén nemzetközi viszonylat-
ban jelenleg már az elsõ helyen állnak.
Annak érdekében, hogy a nagy konszer-
nek megbízható és versenyképes be-
szállítói legyenek, Kelet- és Közép-Eu-
rópában is meg kellett vetniük lábukat.
A bõvülés késõbb kiterjedt az egész tér-
ségre egészen a Fekete-tengerig. Sõt, tíz
éve Kínában is képviseltetik magukat,
ahol kilenc kirendeltséggel rendelkez-
nek. Senger-Weiss saját jövõjével kap-
csolatban utalt rá, hogy fõleg közleke-

déspolitikával foglalkozna szívesen.
Felügyelõbizottsági tagként ahhoz sze-
retne hozzájárulni, hogy Ausztriában a
megnövekedett tranzitforgalomból ere-
dõ gondokat megoldják, hiszen ez az or-
szág, s vállalata érdeke is.

Wolfgang Niessner, a vállalat leendõ
új elnöke azt hangsúlyozta, hogy a fo-
lyamatos változás híve. A vállalat jövõ-
jének biztosítása érdekében tovább erõ-
sítik pozícióikat a világban. A cél az,
hogy a térségben megõrizzék az egész
világgal jó kapcsolatokat ápoló elismert
vállalat szerepét. Ezzel együtt a régió-
ban található más jelentõs európai cég-
gel is versenyre kelnek a szállítmányo-
zói és logisztikai ágazatban. Nem ijed-
nek meg a multinacionális Schenkertõl
és a DHL-tõl sem, sõt, a térségben õket
is megelõzve törekszenek a piaci elsõ
hely megszerzésére. Az expressz szol-
gáltatások piacán Ausztriában máris ko-
moly pozícióik vannak, a kelet-európai
régióban pedig más vállalatokkal való
kooperációval igyekeznek teret nyerni.
A közlekedési eszközök liberalizálásá-
val kapcsolatban Niessner kizártnak tar-
totta, hogy saját vonatokat üzemeltesse-
nek. Arról azonban lehet szó, hogy ész-
szerû közlekedéspolitika megvalósítá-
sával a szállítmányozói cégek összefog-
janak, s – például az Ökombi égisze
alatt – a szállítmányozói vállalatok kö-
zösen közlekedtessenek vonatjáratokat.

Bár egy angol tanulmány szerint
Ausztria elveszheti térségbeli vezetõ
szerepét a logisztikai piacon, ezt Niess-
ner elképzelhetetlennek tartotta. Ter-
mészetes, hogy az EU bõvítése után
más formák, lehetõségek adódnak a pi-
acon, ami a mostaninál is komolyabb
versenyre készteti Ausztriát. Niessner
szerint Bécs új kihívásoknak néz elébe,
de szerepe a jövõben is elsõdleges ma-
rad. Kétségtelen ugyanakkor, hogy
Bécsben, illetve környékén jelentõs lo-
gisztikai fejlesztéseket kell végrehajta-
ni. A Gebrüder Weiss most építi fel új
elosztó központját a bécsi leendõ külsõ

körgyûrû mellett. Korábban az Inzers-
dorfban lévõ terminál elkészítése szere-
pelt napirenden, de a projekt körüli bo-
nyodalmak arra késztették a vállalat ve-
zetõit, hogy ne késlekedjenek, ezért lát-
tak munkához az új körgyûrû mentén.

Alfred Gastgeb, a Gebrüder Weiss
magyarországi leányvállalatának, a
Hungaroweissnak a vezetõje lapunk ér-
deklõdésére elmondta: az anyavállalat-
nál történt változások természetesen új
feladat-megosztást jelentenek az igaz-
gatótanácson belül. Ezek azonban nem
érintik közvetlenül a Hungaroweisst,
mivel a Magyarországért felelõs jelen-
legi igazgatósági tag, Wolfgang Niess-
ner új posztjának betöltésével az igaz-
gatótanács elnökeként is el fogja látni a
Magyarországot érintõ feladatokat. Ez
a tény már magában is mutatja, hogy
az anyakonszern milyen jelentõséget
tulajdonít a magyar leányvállalat jövõ-
jének. A Hungaroweiss 2003 februárjá-
ban kezdte meg közép-kelet-európai
export gyûjtõforgalmának továbbfej-
lesztését. Már naponta indítanak jára-
tokat Ljubljanába, Pozsonyba és Prá-
gába, heti rendszerességgel szállítanak
árut Romániába, Bulgáriába, Szerbia-
Montenegróba, Horvátországba, Uk-
rajnába, Macedóniába, Lengyelország-
ba és a balti államokba.

A Hungaroweiss tevékenységének
súlypontja egyrészt a logisztika területé-
re irányul: a dunaharaszti logisztikai ter-
minált 7 ezer négyzetméterrel tervezik
bõvíteni. A célcsoport olyan multinaci-
onális nagyvállalatok, amelyek a közép-
kelet-európai régió ellátására szolgáló
központi raktárukat Magyarországra kí-
vánják telepíteni. Az export gyûjtõfor-
galmak további kiépítésén is ugyanilyen
erõvel dolgoznak. Az EU-csatlakozás-
sal új rendszerfogalmakat alakítottak ki
a „régi” EU-országokba. Ebbe az irány-
ba is naponta indítanak szállítmányokat:
jelenleg Bécsbe, Linzbe, Lauterachba,
Stuttgartba és Memmingenbe. 2005 kö-
zepéig minden jelentõs európai gazda-
sági központba naponta induló közvet-
len gyûjtõjáratokkal fognak szolgálni.
Ehhez elsõ lépésként idén õsszel napi
indításokra állítják át a Milánó, Zágráb,
Szófia és Bukarest relációkat. Napi
gyûjtõkamion-indításokkal, optimális
futamidõkkel, elsõ osztályú minõséggel
és versenyképes áraival a Hungaroweiss
továbbra is erõsíteni kívánja piaci pozí-
cióját ebben a szolgáltatási szektorban.  

Csarnai Attila
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Visszavonul a Senger-Weiss házaspár

Változások elõtt a Gebrüder Weiss
A legnagyobb magánkézben lévõ osztrák szállítmányozói és logisztikai vál-
lalat, a Gebrüder Weiss (GW) élén 36 év után változás történik. Az év vé-
gén a vállalat új elnöke a 49 esztendõs Wolfgang Niessner lesz, aki eddig az
elnökség tagjaként a kelet-európai térségért, valamint a marketingtevé-
kenységért volt felelõs. A korábbi vezetõk – Paul és Heidegunde Senger-
Weiss – a felügyelõbizottság tagjai lesznek, vagyis a napi operatív teendõ-
ket másra bízzák. A Senger-Weiss házaspár mindkét fia is a vezetésben
kap majd szerepet: a 33 éves Wolfram a pénzügyekért, a 29 esztendõs
Heinz pedig a légi és tengeri szállításért lesz felelõs.
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Nemzetközi Szállítmányozási Kft.
H–1037 Budapest, Montevideo u. 4.

Három évtizede
a szállítmányozási piacon, kiváló szakemberek, 

megbízható szolgáltatás, kedvezõ fizetési feltételek
Szolgáltatásaink a konvencionális (hagyományos) árufuvarozás területén: vasúti fuvaroztatás (komplett
vagonok) Európában és a FÁK országaiban, speciális vagonok biztosítása, speciális fuvardíjak a MÁV és

külföldi vasutak vonalain, kedvezõ export-import, tranzit és belföldi vasúti fuvardíjak
Dunai hajózás. Tengeri hajózás.

Telefon: 430-8500  Fax: 430-8599
E-mail: raaber@raabersped.hu



Az uniós csatlakozás óta eltelt hónapok üzle-
ti folyamatai a várakozásoknak megfelelõen
alakulnak a Masped Logisztika Kft. életé-
ben: a MASPED Észak-pesti Logisztikai
Központjának dunakeszi „A” Terminálja na-
ponta több mint száz vámkezelés lebonyolítá-
sával a térség vezetõ vámudvarává nõtte ki
magát. A meglévõ infrastruktúrát fejlesztve
– beleértve a vámigazgatási stratégiaváltás
miatti idei beruházásokat (korszerû kamion-
parkoló, iroda, raktári hozzáadott-érték
szolgáltatások kialakítása) – a továbbiakban
a hatékony üzemeltetésre és az ügyfelek
mind szélesebb körû kiszolgálására összpon-
tosítanak.
Május elõtt a vámügynökségek helyzete meglehetõsen bi-
zonytalan volt hazánkban. Az érdekegyeztetõ tárgyalások
során körvonalazódott, hogy országosan 40 vámkezelõ hely
engedélyezése és kialakítása megoldást nyújthat a vámkeze-
lések lebonyolítására. A tervezet szerint Budapesten 10, míg
vidéken további 30 vámkezelõ hely létesítése tûnt indo-
koltnak.

Az elképzelés közvetlenül a belépésünk elõtt megválto-
zott: az összes, kérelemmel élõ vámkezelési helyszín (Vám-
udvar I. és Vámudvar II.), azaz közel 60 pályázó lehetõséget
kapott szolgáltatásának elindítására. A helyszínek létjogo-
sultságát a magyar vámigazgatás a tényleges forgalom ará-
nyában vizsgálja felül, így várhatóan 2005-re szûkítik a lét-

számot. Az elsõ három hónap tapasztalatainak tükrében
megállapítható, hogy napi 10-20 vámkezelés végrehajtása az
üzemeltetõk számára nem nyújt megfelelõ megtérülést, illet-
ve a vámügynöki tevékenység önmagában – egyéb logiszti-
kai szolgáltatások biztosítása nélkül – nagyon nehezen vé-
gezhetõ piacképes árakon – tájékoztat Cseh Ottó ügyvezetõ
igazgató.

A csoport észak-pesti jelenlétét stratégiailag átalakította:
az „A” Terminál teljes körû vámügynöki és disztribúciós
szolgáltatásokkal áll rendelkezésre, míg a fóti „B” Terminál
a nagyobb ügyfelek tárolási igényeit biztosítja. A MASPED
Csoport a SAMSUNG Electronics Magyar Rt-nek már ötö-
dik éve nyújt teljes körû logisztikai szolgáltatást, illetve új
ügyfeleik között tudhatják a Sony Hungária Kft-t. „Azok a
megbízóink, akik amellett, hogy igénybe veszik a MASPED
Csoport szolgáltatásait, és önálló vámügynökként maguk is
a dunakeszi bázisunkon tevékenykednek, megszerették ezt a
helyet, és jól tudnak egymás mellett dolgozni” – állítja az
ügyvezetõ igazgató.

A logisztikai folyamatok további korszerûsítési iránya a
hatékonyság növelése, melynek érdekében új informatikai
háttért fejlesztenek, tovább bõvítik a korszerû magas-
emelésû gépparkot, illetve az állványrendszert. Elõkészítés
alatt van a MASPED tulajdonában lévõ, csepeli telephely
2004. december elsejével kezdõdõ hasznosításának terve; a
csoporton belüli, logisztikával foglalkozó vállalkozások
minden bizonnyal együttesen üzemeltetik majd a közel 22
ezer négyzetméteres parkot.

Annak ellenére, hogy a Masped Logisztika Kft. a vámte-
vékenység csökkenésével elveszítette vámforgalmának több
mint nyolcvan százalékát, az idei évben a mûködési haté-
konyság növelésével ezt a visszaesést a tavalyi eredmények
(közel egy milliárd forintos árbevétel és száz millió forint fe-
letti adózás utáni nyereség) szintjén kívánják tartani.

Varga Violetta
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Masped Logisztika Kft.

Fókuszban a hatékonyság és a minõség
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Bemutatjuk Pósvári Krisztinát és Pénzes Ildikót

Ígéretes fiatal logisztikusok,
akikkel mindig történik valami
„Gratulálok a Termék- és Logisztikai Díj el-
nyeréséhez!” – hangzott el a telefonban egy
májusi napon, közvetlenül a MSzSz közgyû-
lési ceremóniája elõtt. „Köszönöm. Azt is tu-
dod, ki a másik díjazott?” – érdeklõdött a
nyertes. „Igen. Én” – így a másik szakember
válasza. A két lány munkáik révén régóta is-
meri egymást, és elért sikereik fényében ta-
lán az sem véletlen, hogy pályafutásuk szá-
mos eleme hasonló: a családi indíttatás, a
pezsgõ életmód, az elhivatottság, a magas
színvonalú munka, az ambíciók. 

Pósvári Krisztina

– Nem tudtam a jelölésrõl, teljesen váratlanul ért, amikor a
fõnökeim közölték, hogy kitüntetettként meg kell jelennem
a díjátadáson. Kellemes meglepetés volt, fõként hogy szak-
mai elismerésrõl van szó. Felteszem, elégedettek a munkám-
mal, és bíznak a képességeimben.

Hat éve dolgozom az Agrimpex Terménykereskedelmi
Kft.-nél. A Külkereskedelmi Fõiskola külgazdasági szaká-
nak elvégzése után kerültem a társasághoz.  Az unokabá-
tyám akkor még az árutõzsdén dolgozott, és kapcsolatban

volt gabonás cégekkel, amelyek címeit összegyûjtötte, hogy
legyen hova jelentkeznem. Szerencsés véletlen folytán itt
épp szállítmányozási gyakornokot kerestek, és felvettek.

Nem igazán tudtam, mit akarok kezdeni a diplomámmal,
csak azt, hogy a gazdaság változó világához vonzódom.
Apukám, bátyám is közgazdászok, mindig is tetszett, amit
csinálnak, ezen kívül az angolt és a németet is használni kí-
vántam. Apukám kiküldetése révén négy évig éltem Dániá-
ban, ahol ugyan angol iskolába jártam, de egy idõ után elme-
rültem a dán nyelv rejtelmeiben is. Szóban ugyan már nem
használom, de írásbeli szöveget még mindig tudok fordítani.

Gyakornokból rövid idõ alatt „mindenes” munkakörbe
kerültem: egy kis logisztika kikötõk irányában, egy kis kap-
csolattartás minõségellenõrökkel, megbízások felügyelete,
az áruk kísérése, export-import be- és kirakások irányítása
voltak a feladataim, 2002 májusában pedig négy beosztottal
az üzletek bonyolítási (Back Office) vezetõje lettem. Ez a
munka már komoly felelõsséggel is felruház. Évek óta rend-
szeresen képzem magam GAFTA-tanfolyamokon, hogy a
háttérszerzõdések tekintetében is teljesen naprakész legyek,
és mûködésünk minden eleme megfelelõen legyen papíron
rögzítve saját fedettségünk és végsõ soron a megbízások le-
hetõ legjobb teljesítése érdekében. Nagyon élvezem ezeket a
szemináriumokat, érdekes és tanulságos, amint több nemze-
tiség összegyûlik, és mind másképp gondolkodik.

Szabadidõm kevés; a rugalmas munkaidõ átka a „Ki tud
tovább bennmaradni?” kérdése… Amikor végre elszabadu-
lok, akkor száz százalékig pihenni, kikapcsolódni vágyok:
mindegy, mit csinálok, csak ne kelljen a munkával foglal-
kozni. Elõbb-utóbb szeretnék családot alapítani, de nem si-
ettetek semmit.

Pósvári Krisztina a díjátadási ünnepségen



Nagyravágyó terveim nincsenek, eddigi munkámat szeret-
ném mind jobban végezni. Ha kellõ rutinra teszek szert, és
gyorsabban haladok, idõvel talán több részfeladatot is képes
leszek bevállalni, mint ahogy legutóbb a kintlévõségek keze-
lését is rám osztották. Szeretem, amit csinálok, mindig ha-
sonló tempójú pörgésre vágytam, ahol mindig történik vala-
mi, ahol mindig valami gond van, ahol mindig van mit meg-
oldani. Engem a kihívások teljesítése tart életben, és mivel
ezt jó társaságban, fiatalos, zsibongó légkörben mûvelhetem,
minden rendben van.

Pénzes Ildikó

– Magáról a jelölésrõl volt hírem, de a díj elnyerése megle-
petésként ért, és természetesen nagyon örültem neki. Azt a
munkát ismerték el a kitüntetéssel, amit üzletkötõként im-
már hét éve itt, a Dunaferr Portolan Kft.-nél folytatok be- és
kiszállítások megszervezésével, mind a megbízók, mind az
alvállalkozók felé.

A szállítmányozás már korán „megfertõzött”: édesanyám
több mint húsz évig a MAHART-nál dolgozott. A Fazekas
Mihály Fõvárosi Gyakorló Gimnázium speciális angol tago-
zatára jártam, és sokáig nem volt konkrét elképzelésem, mi-
lyen irányban induljak el. A jogi pályától a római jog több
száz oldaláról keringõ hírek, az orvositól a kötelezõ bonco-
lási gyakorlat réme riasztott el; végül a Gödöllõi Agrártudo-
mányi Egyetem Kereskedelmi és Vállalkozási Akadémiáján
vállalkozásszervezõ közgazdász diplomát szereztem.

Már a felvételin is a rátermettséget mérték, a hároméves
képzés során pedig szakmai fejlõdés gyanánt gyakorlatra
mentem. Anyukám a Dunaferr Portolan megalakulása óta
dolgozik a cégnél, így kézenfekvõen adódott, hogy itt töltöm
ezeket a heteket. Tanulmányaim végeztével Kovács Péter, a
cég akkori, és azóta elhunyt ügyvezetõ igazgatója hívott a
Portolan csapatába.

Az elsõ idõkben fõleg közúti feladatokat kaptam, majd a
cég forgalmának növekedésével hajós fronton is egyre több
ügyfelet kellett kiszolgálni, így ott kellett erõsítenem a gár-
dát. Kiváló szakemberek voltak a mentoraim, így hamar

megtanultam a fogásokat. Mai napig is szívem csücske a fo-
lyami, illetve tengeri vonal; ha lehet, a továbbiakban is ezzel
szeretnék foglalkozni. Úgy látom, ez a terület a legmozgal-
masabb: szinte percrõl percre merülnek fel problémák, ame-
lyek megoldása lételemem, még ha jókora stresszel is jár.

Ebben a szakmában nemcsak a tényleges tudás, a gyors
reagálás és a döntési képesség számít, hanem az emberekkel
való gördülékeny kapcsolattartás is, amelyet – munkatársa-
im egybehangzó véleménye szerint, akikkel egy légtérben,
családi hangulatban dolgozunk együtt – az évek során jól
megtanultam. Vannak gondjaink, feszültségeink, de együtt
sikerül ezeket túlélni. Az elõrejutás nem a ranglétra beosztá-
sán múlik, ezt a cég sajátos szerkezete sem teszi lehetõvé (a
társaság felépítésébõl számûztük a hierarchiát, mindenki
egyszemélyi felelõse a rá bízott üzleteknek a szerzõdés meg-
kötésétõl a számlázásig), inkább a partnerek elégedettségé-
vel, és ezen keresztül bõvülõ számukban mérhetjük le egyé-
ni sikereinket. Ezek a látszólag apró dolgok szinte a legfon-
tosabbak ebben a munkában.

Idõközben elvégeztem a Budapesti Közgazdaságtudomá-
nyi Egyetem Közgazdasági Továbbképzõ Intézetének Pénz-
ügy Szakát, de nem tudom magam elképzelni bankban,
számoszlopok között, papírokat tologatva. Huszonnyolc
évem legjobb döntése volt ezt a pályát választani, valósággal
lubickolok benne, mondhatni, a munkám félig a hobbim is.

Persze meg kell húzni az ésszerû határt munka és magán-
élet között, de nagyon ritka – fõként az év végi árudömping
során –, hogy délután négykor kieshet a kezembõl a toll, és
vehetem a kabátomat. Ennek ellenére tizenegy éve élek bol-
dog párkapcsolatban, de ha otthon vagyok, akkor sem tudok
nyugton maradni: vagy a ház körül tevékenykedek, vagy a
tisza-tói parasztház-nyaralónkat csinosítjuk, szeretünk utaz-
ni, világot látni. Jelenleg a motorozás a szenvedélyem, na és
ott van a két kutyánk is…

A szakmai elismerés már jelzi, hogy beépültem az embe-
rek tudatába, és szeretném ezt mindaddig fokozni, akár még
évekig, míg a gyermekáldásra sor nem kerül, hogy a kiha-
gyás után a Portolan-hajó fedélzetén folytathassam a munká-
mat. A T&L Díj is azt igazolja, hogy a szállítmányozás moz-
galmas világa és én kiválóan egymásra találtunk.

Varga Violetta
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Pénzes Ildikó átveszi a díjat Kautz Istvántól, az MSzSz elnökétõl



Klaus Hrazdira, a Quehenberger szóvi-
võje elmondta: a vállalatcsoport már
korábban tudta, hogy a térség jelentõs
fejlõdésnek néz elébe, ezért igyekezett
kiépíteni hálózatát. A kelet-európai ré-
gióban jelenleg 48 kirendeltséggel ren-
delkeznek, ami azt jelenti, hogy a tér-
ségben a legkiterjedtebb logisztikai há-
lózatot üzemeltetik. Noha az EU-csat-
lakozás után az új tagországokban
megszûnt a vámtevékenység, más fel-
adatok ellátásával, valamint a logiszti-
kai központok átszervezésével tovább
tudták növelni forgalmukat. Lengyel-
országban, Csehországban, Szlovákiá-
ban, Szlovéniában és Magyarországon
már ugyanolyan színvonalú elosztó he-
lyek találhatók, mint a korábbi EU-
tagországokban. Az új helyzet pedig
arra ösztönzi a vállalatot, hogy a kihí-
vásoknak megfeleljen, s tovább ter-
jeszkedjék a piacon. A bõvülés fõ irá-
nya a közép-kelet-európai térség, de
erõsíteni akarják érdekeltségeiket Uk-
rajnában, Oroszországban, s más távo-
labbi országokban is.

A Quehenberger cégcsoport kiváló
üzleti eredményt ért el tavaly, hiszen
mintegy 10,6 százalékkal növelte for-
galmát. Az elmúlt esztendõben az elõ-
zõ évi mintegy 334 millió eurós bevé-
tellel szemben már csaknem 370 millió
euróra tettek szert, ami az eddigi legna-
gyobb összeg a vállalat történetében. 
A cégcsoport 85 kirendeltségén össze-
sen 1600 munkatárs dolgozik. A leg-
több kirendeltség – 34 – Ausztriában
található, a többi megoszlik a közép-
európai térségben, illetve 3 bázissal
rendelkeznek Németországban is. 
A forgalomnövekedést a hatékonyság
javításának köszönhetik, hiszen a vál-
lalatnál lényegében ugyanannyian dol-
goztak tavaly, mint tavalyelõtt. Emel-
lett szigorú költségtakarékosságot is
bevezettek. Az elmúlt esztendõben je-
lentõs beruházásokat hajtottak végre a
közép-európai térségben, de az ausztri-

ai kirendeltségek mûködési színvonalát
is javították. Az EU új tagországaiban
8 bázist hoztak létre, de az EU határa-
in kívül, a FÁK államaiban is megve-
tették lábukat, mivel stratégiailag fon-
tos területnek tekintik az ukrajnai és az
oroszországi piacot. A terjeszkedés
másik iránya a kaukázusi és a közel-
keleti országok. Ugyanakkor a már
meglévõ pozíciókat is erõsítették, s
ezek sorában külön említést érdemel a
Gyõrben lévõ központ fejlesztése. Szó-
fiában és a lengyelországi Tychyben
szintén bõvítések történtek. A cél az,
hogy a Quehenberger minden kiren-
deltségén nemzeti és nemzetközi for-
galmat is lebonyolítsanak egyformán
magas színvonalon.

A Quehenberger komoly beruházá-
sokat hajtott végre Gyõrben, Tychyben
és Prágában tavaly, hogy ezeken a ki-
rendeltségeken mindenféle logisztikai
tevékenységet magas színvonalon el-
láthassanak. Nõtt a raktározási kapaci-
tás, amely elengedhetetlen az ügyfelek
egyre nagyobb igényeinek kielégítésé-
re. Prágában május 15-én adták át azt
az új logisztikai terminált, amelyben
egyszerre 9 ezer raklapot helyezhetnek
el. Emellett értéknövelt szolgáltatások
ellátására is képesek. A terminált éjjel-
nappal õrzik, megközelítése pedig rop-
pant kedvezõ. A prágai repülõtér mind-
össze 5 kilométerre található, mellette
található az autópálya, s egy önálló
vasúti vágánnyal is rendelkezik. A prá-
gai terminál a cseh régió központja, a
gyõri pedig a magyarországi és a kör-
nyezõ országok ellátásában játszik
majd vezetõ szerepet. Lehetõség nyílik
mindenféle olyan szállítmányozási és
logisztikai szolgáltatások nyújtására,
amelyeket az egyre igényesebb ügyfe-
lek elvárnak a vállalattól.

Klaus Hrazdira szóvivõ külön szólt a
gyõri helyszínrõl, ahol a térségben az
EU-csatlakozás után egyedüliként
megmaradt a vámszolgáltatás. Azok a

környékbeli ügyfelek tehát, akik az
EU-n kívüli országokba exportálnak,
illetve importálnak árut, Gyõrben bo-
nyolíthatják le a vámügyintézést is. Ez
nagy elõnye Gyõrnek, mivel így gya-
korlatilag mindenféle szolgáltatást egy
helyen, bürokráciamentesen elintéz-
hetnek az ügyfelek.

Szórádi András, a Quehenberger
Magyarország Kft. cégvezetõje el-
mondta, hogy az anyacég elõször Sop-
ronban alakította meg magyarországi
leányvállalatát 1992-ben, majd két év
múlva Gyõrben kezdte meg munkáját,
ahol ma is mûködik a cég. Gyõrben
6500 négyzetméteres területen találha-
tó raktár, ahol logisztikai tevékenység-
gel foglalkoznak. Emellett önálló ipar-
vágánnyal és saját gépjármûparkkal
rendelkeznek, ami lehetõséget nyújt a
disztribúciós tevékenységre, a gyûjtõ-
szállítmányozásra, valamint a nemzet-
közi szállításra. Gyõrben megmaradt a
vámudvar, ami jelentõs elõnyt biztosít
abban a tekintetben, hogy itt egy he-
lyen mindenféle feladat elvégezhetõ. A
környéken csak itt mûködik vámszol-
gáltatás. A gyõri központhoz tartozik a
budapesti bázis, ahol gyûjtõszállítmá-
nyozással foglalkoznak. 

Szórádi András utalt rá, hogy a vál-
lalatnál 54 munkatárs dolgozik, az éves
forgalom pedig 2 milliárd forint. A te-
vékenység idõközben átalakult: koráb-
ban jelentõs szerepet játszott a vám-
szolgáltatás, ami az EU-csatlakozás
miatt háttérbe szorult. A vámszolgálta-
tás szerepének változása következté-
ben nem bocsátottak el dolgozókat, ha-
nem átirányították õket más szakterü-
letekre. A raktározási és belföldi szál-
lítmányozási tevékenység erõsödött az
utóbbi években. A raktározásban to-
vábbi mintegy 3 ezer négyzetméteres
bõvítést akarnak megvalósítani. A
nemzetközi szállítmányozás terén szin-
tén egyre nagyobb forgalmat bonyolít-
nak le. Közvetlen járat közlekedik Bu-
dapest, Pozsony, Brno és Prága között,
valamint Magyarországról Ausztriába,
Hollandiába és Németországba. Más
útirányokba a partnerhálózaton keresz-
tül dolgoznak. Újdonság, hogy még az
idén járatokat indítanak Bukarestbe és
Szófiába. 

Csarnai Attila
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Kelet-európai hálózat

Quehenberger: mindent megmozgatnak
„Wir bewegen was”, azaz „Mi mindent megmozgatunk” 
– szól a Quehenberger Logistikgruppe vállalat jelmondata, 
s ennek alapján is cselekszenek. Gyakorlatilag nincsen olyan
áru, termék, amit ne szállítanának el, illetve ne raktározná-
nak, ha erre megrendelést kapnak. A cégcsoport pedig egyre
fejlõdik, s május elseje után Közép-Kelet-Európában még
nagyobb növekedésre számítanak, mint korábban.
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Határozottan jó évet zárt tavaly a németor-
szági székhelyû Rudolph Logistik szállítmá-
nyozási és logisztikai cég, hiszen 2003-ban 
7 százalékkal 165,3 millió euróra növelte for-
galmát. A vállalat központja Kasselban talál-
ható, de emellett még 16 helyszínen képvisel-
teti magát Európában. A Rudolph Logistik
kirendeltséggel rendelkezik Németországon
kívül Nagy-Britanniában, Luxemburgban,
Portugáliában, Szlovákiában és Magyaror-
szágon. A vállalatcsoportnál összesen 2475
alkalmazott dolgozik.

Grämer László, a Rudolph Logistik Csoport gyõri leányvál-
lalatának ügyvezetõ igazgató-helyettese emlékeztet rá, hogy
a cég éppen tíz esztendeje van jelen Magyarországon. A
Rudolph Logistik akkor érkezett Magyarországra, amikor az
Audi cég szintén hazánkban építette ki egyik jelentõs bázi-
sát. A két vállalat Gyõrben telepedett le, s az eltelt idõszak-
ban komoly eredményeket értek el a forgalom és az árbevé-
tel tekintetében. Az sem mellékes, hogy a térségben élõk
kedvezõ munkahelyre találtak, hiszen az Audinál és a
Rudolphnál is megbecsülik a jó szakembereket. Az Audinál
több ezren, a Rudolphnál mintegy 900 alkalmazott tevé-
kenykedik. Annak idején, 1994-ben az Audi úgy gondolta,
hogy külsõs céggel végezteti el a logisztikai tevékenységet,
s erre a feladatra a Rudolph Logistikot választotta, mivel
benne találta meg a legjobb partnert. Azóta sem csalódtak
egymásban, s bár a logisztikai piacon éles a verseny, az Au-
di kitart a Rudolph Logistik mellett. A két cég közösen vég-
zi a logisztikai tervezést – ebbõl az operatív tevékenységet a
Rudolph Logistik látja el --, de az áru átvételétõl a raktáro-
záson át az áru kiszállításáig mindent a Rudolph Logistik
szakemberei végeznek el.

Az ügyvezetõ igazgató-helyettes elmondja, hogy a cég
éves forgalma folyamatosan nõ, tavaly csaknem 4 milliárd
forint volt. Általában 900 munkatárs dolgozik a vállalatnál,
de ha a helyzet – illetve az Audi – úgy kívánja, akkor eme-
lik a létszámot. Ez is hozzátartozik a vállalat filozófiájához,
amelynek egyik legfõbb értéke a rugalmasság. Ha az Audi
bõvíti tevékenységét, a Rudolph Logistik követi azt. Az Au-
dit tekintve a Rudolph Logistiknek nincsen vetélytársa Ma-
gyarországon, noha az Audi rendszeres idõközönként pályá-
zatot ír ki a logisztikai tevékenység ellátására. Eddig a
Rudolph Logistik bizonyította legjobban hozzáértését. Kül-
földön ugyanakkor éles verseny folyik azért, hogy ki legyen
az Audi logisztikai partnere. Magyarországon is egyre kemé-
nyebb a verseny, de a Rudolph kiállja a próbákat.

Az Audi mellett más cégekkel, például a Philips-szel is
tervezik az együttmûködést. A cég legfontosabb erényei kö-
zé tartozik rugalmassága, megbízhatósága, nemzetközi ta-
pasztalata, s versenyképes árai.

A Rudolph Logistik a szolgáltatások széles kínálatát
nyújtja a logisztika valamennyi területén. Nemzetközi spedí-
ciós részlege a belföldi és külföldi szállítmányozás minden
lehetséges formáját megvalósítja. Szállítanak közúton, vas-
úton, vízen és levegõben egyaránt. Nagy szakmai tapaszta-
lattal rendelkezõ tervezõ és tanácsadó csapata felméri meg-
bízóik logisztikai rendszerében rejlõ optimalizálási lehetõsé-
geket. Nem csupán feltérképezik, hanem újjá és korszerûvé
is alakítják a partner vállalatok teljes logisztikai rendszerét.
Modern logisztikai központok létrehozásával biztosítják az
anyagáramlási háttér legjobb költségszintjét. Modulok kép-
zésével és szerelésével elérik, hogy a termelõüzemek helyki-
használása a lehetõ legkedvezõbb legyen. A különféle igé-
nyekhez és feladatokhoz rugalmasan alkalmazkodó, modern
logisztikai központok kialakítását az alapoktól kezdve vál-
lalják. A cég számítógépes rendszereinek segítségével precí-
zen és gyorsan biztosítják a készletek nyilvántartását és az
információáramlást, valamint fogadják és továbbítják a lehí-
vásokat. Komissziózással, csomagolással és egyéb, értéknö-
velõ szolgáltatásokkal járulnak hozzá ahhoz, hogy a termé-
kek piacképessége növekedjék. A spedíciós részleg garantált
minõségben, nemzetközi háttérrel áll a megbízók rendelke-
zésére a teljes körû belföldi és külföldi fuvarozás terén. 
A partnerek igényeinek megfelelõen megszervezik a gyûjtõ-
fuvarozást is. Az árukat koncentráltan szállítják a célállomá-
sokra, s ezzel jelentõs költséget takarítanak meg az ügyfe-
leknek, hiszen az idõ pénz.

Akadnak vállalatok, amelyek a szállítási határidõt nem
képesek pontosan betartani, ami a bizalom csökkenéséhez
vezet. A Rudolph Logistik a megbízhatóságot az egyik leg-
fontosabb értéknek tartja, ezért a határidõ betartása alapvetõ
követelmény. Az egyéni igényeket szem elõtt tartva kombi-
nált fuvarozási formákat is alkalmaznak az áru leggyorsabb
célba juttatásának érdekében. A tengeri és légi fuvarozásban
olyan nemzetközileg elismert cégekkel állnak kapcsolatban,
mint a vállalatcsoporton belül mûködõ Rudolph Cargo
S.a.r.l. és a Rudolph Transport GmbH. Kombinált fuvarozás-
nál konténeres szállítási megoldásokat is alkalmaznak. Igény
esetén a szállítmányozáshoz kapcsolódó vámkezelést is le-
bonyolítják.

A Rudolph Logistik tanácsadói szolgáltatása során a gya-
korlatban szerzett tapasztalatait hasznosítja a logisztikai
rendszerek fejlesztésénél. E tevékenységet a sokrétûség jel-
lemzi: a folyamatok megtervezésénél nemcsak az elméleti
rendszert, hanem a megbízók teljes személyi-, illetve esz-
közháttér igényét is megvizsgálják. Támogatást nyújtanak
tenderek, kiírások elkészítésében, valamint kiértékelésében.
A cég alapértéke közé tartozik a magas színvonalú minõség
biztosítása: ennek érdekében folyamatosan ellenõrzik a lo-
gisztikai rendszer mûködését, s szükség esetén azonnal ki-
szûrik az esetleges hibákat.

Csarnai Attila

Rudolph Logistik Magyarországon

Együtt az Audival



Nagy László ügyvezetõ igazgató a vál-
lalat történetével kapcsolatban megem-
líti, hogy tevékenységüket a Vértes Vo-
lán tatai, illetve komáromi kirendeltsé-
gén kezdték. A tatai kollégákkal 1989-
ben alakították meg a Fix Kft.-t, amely
alapvetõen fuvarozást végzett. A tatai
és komáromi kirendeltség vezetõi kö-
zösen hozták létre a Raksped Kft.-t ko-
máromi székhellyel.  A Fix Kft. és a
londoni székhelyû Bellville Limited
1989-ben vegyesvállalatot alapított
Fix-Bellville International (FBI) né-
ven. Négy évvel ezelõtt a légiszállít-
mányozás fejlesztése érdekében irodát
béreltek a Ferihegyi repülõtéren és FBI
Air néven kezdték el tevékenységüket.
Késõbb az FBI Air-ból 10 százalékos

részesedést megvásárolt a hongkongi
Baltrans-Jardine Holding, amely Tá-
vol-Kelet egyik legnagyobb szállítmá-
nyozója. Idén áprilisban összevonták a
cégeket, s immár Bellville Rodair
International (BRI) néven mûködnek.
A történethez hozzátartozik, hogy az
elmúlt 15 esztendõ munkájának kö-
szönhetõen a Fix Kft. jelenleg több
mint 100 kamionból álló flottával ren-
delkezik. A Raksped Kft. a tatai ipari
parkban idén több mint 500 millió fo-
rintos beruházással megépítette a cég-
csoport elsõ korszerû raktárát, amely
6000 paletta tárolására alkalmas. 

A közúti szállítmányozás terén gyûj-
tõ- és teljes-rakomány fuvarozással
foglalkoznak elsõsorban Magyaror-

szág és Anglia viszonylatában, de Eu-
rópa egész területére vállalnak fuvar-
feladatokat. Gyakorlatilag mindenféle
árut szállítanak kamionokkal közúton.
A cégcsoport profitjának mintegy 30
százaléka származik a közúti szállít-
mányozásból. A vállalat légi szállítmá-
nyozási tevékenysége a legdinamiku-
sabban fejlõdõ üzletág, az elmúlt esz-
tendõben 50 százalékkal nõtt a bevétel.
A siker elsõsorban a nagy tapasztalat-
tal rendelkezõ kollégáknak, valamint
az LRI Cargoban irodájában dolgozó
vámügyintézést végzõ munkatársak-
nak, és az összes vámkönnyítést lehe-
tõvé tevõ engedély meglétének kö-
szönhetõ.

A siker titka továbbá a Bellville
észak-amerikai, illetve a Baltrans-Jar-
dine távol-keleti irodáinak és a buda-
pesti iroda összehangolt munkája. Fon-
tos adat, hogy a tulajdonostársaknak 
3 kontinensen 14 ország 52 városában
85 irodával vannak kapcsolatai. Az
angliai székhely Londonban, a kelet-
európai pedig Budapesten van. De a
térségben irodákkal vannak jelen Szlo-
vákiában, Romániában, Litvániában és
Oroszországban is. Általános tapaszta-
lat, hogy a légi úton Magyarországra
érezõ áruk mennyisége folyamatosan
nõ, s ebbõl a BRI is szépen kiveszi ré-
szét. Köszönheti ezt annak is, hogy a
tulajdonostársak révén jó kapcsolatok-
kal rendelkeznek szerte a világon, s a
Baltrans-Jardine a légi szállítmányo-
zással járó tennivalókat egybõl a BRI-
re bízza. 

Nagy László fontos üzletágnak te-
kinti a raktározást, hiszen a korszerû
tároló helyek megépítésével közúti és
légi szállítmányozási forgalmat gene-
rálnak. Stratégiai megbízójuk, a Zenon
Europe finanszírozásával 5700 négy-
zetméter termelõüzemet adnak át no-
vember végén Oroszlányban, amelyet
a BRI 4 év idõtartamra kibérelt. Ebben
a raktárban a Zenon Kft mint megbízó
eleve érdekeltséggel rendelkezik. 
A helyszín kiválasztásának másik lé-
nyeges szempontja, hogy Komárom-
Esztergom megyében nincs jelen ilyen
minõségû  raktár, legfeljebb a tatai rak-
táruk érdemel még említést. A Zenon
Kft. termékeinek raktározása mellett az
Oroszlány, Tatabánya, Kisbér, Mór tér-
ségébe települt vállalkozások raktáro-
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Bellville Rodair International

Tatáról vezet az út Hongkongba
Évrõl évre jobb eredményt ér el a Bellville Rodair Interna-
tional szállítmányozói és logisztikai vállalat: tavaly 20 száza-
lékkal, 1,2 milliárd forintra növelte éves forgalmát. A 45-45
százalékban magyar és angol, illetve 10 százalékban hong-
kongi tulajdonú cég nemcsak a közúti, légi és konténeres
szállítmányozás terén, hanem a raktározásban is a legjobbak
között található Magyarországon.



zási igényeit is szeretnék kielégíteni.
Jelenleg Tatán rendelkeznek jelentõs
raktárral, amely 6000 paletta befogadá-
sára alkalmas. Az oroszlányi és tatai
raktárkapacitást összevonva árulják a
piacon. Mind a két bázis vámáruk táro-
lására alkalmas engedéllyel fog rendel-
kezni. „Túlcsordulás” esetén rendelke-
zésre áll még a Fix Kft. 10 ezer négy-
zetméteres tatabányai, valamint az 
5 ezer négyzetméteres gánti raktára is.
Az oroszlányi raktár 9000 rakodólap

tárolására lesz elegendõ. A polcozás és
az anyagmozgatáshoz szükséges tech-
nológia beszerzése a BRI feladata. Ar-
ra számítanak, hogy az oroszlányi rak-
tár évente legalább 15-20 millió forin-
tos bevételt jelent majd a cégnek.

A gyûjtõkonténeres szállítmányozás
forgalma jelentõs mértékben nõ, s a
cég is nagy hangsúlyt fektet fejleszté-
sére. Jelenleg úgynevezett FCL szer-
vizzel állnak megbízóik rendelkezésé-
re. Nagy kihívás elõtt áll a konténeres

osztály, mivel még az idén szeretnék
bevezetni saját gyûjtõkonténeres szol-
gáltatásukat Távol-Kelet és Európa vi-
szonylatában. Távol-Keleten a hong-
kongi, szingapúri és shanghai irodák
végzik az árubegyûjtést, majd CFS-re
történõ érkezés után saját kamionokkal
fuvarozzák a küldeményeket nemcsak
Magyarországra, hanem a környezõ or-
szágokba is. Ez a tevékenység csak az
Európa Unióba való belépés után vált
lehetségessé.

A BRI három éve sikeresen mûkö-
dik szállítmányozóként Romániában,
ahol a cég vezetõi jó üzleti lehetõsége-
ket látnak. Az úgynevezett „high fash-
ion”, azaz a legdivatosabb ruhák – pél-
dául az Hugo Boss vagy az Escada --
szállítójaként fontos szerepet játszik a
BRI. Romániában a constanzai kikötõ
szerepe is lényeges. 

Nagy László a közeljövõrõl szólva
megemlíti, hogy a közúti fuvarozásban
a belföldi piacok megtartása mellett a
színvonalas fuvarozói szolgáltatás biz-
tosítása fõleg a magyar-angol viszony-
latban lehetséges. A gyûjtõfuvarozás-
ban, a légi szállítmányozásban a volu-
men növelése a cél. Az árbevétel tekin-
tetében a cél az, hogy a BRI, Fix Kft.
és a Raksped Kft. együttes bevétele
idén elérje az 5 milliárd forintot. 

Csarnai Attila
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TÁMOGATÓINK

Gazdasági és Közlekedési Minisztérium,

Magyar Szállítmányozói és Logisztikai Szolgáltatók  Szövetsége,

MÁV Rt., Masped Rt., MÁVTRANSSPED Kft., Raabersped, Delog Kft.,

Chemol Logistics, Gyõr-Sopron-Ebenfurti Vasút Rt.,

Bombardier Transportation Hungary Kft., Raaberfreight Kft.,

Milos Spedició Kft., Hödlmayr Hungária Logistics Kft., Eurosped Rt.,

Pannoncont Kft., Waberer’s-csoport, Frans Maas Hungária,

Dunaferr Portolan, BILK Kombiterminál Rt.
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A China Shipping Container Line (CSCL) az
egyik legdinamikusabban fejlõdõ és legna-
gyobb konténeres hajós társaság a világon.
Néhány éve még keveset lehetett róla hallani,
de a legfrissebb adatok szerint a hajótér ka-
pacitás alapján a versenytársak között már a
tizedik helyen rangsorolják, ami óriási ered-
mény figyelembe véve, hogy a cég 1997-ben
alakult Kínában, központja Shanghaiban ta-
lálható. 

Hannya Ernesto, a China Shipping magyarországi képvise-
letének, a Meridian Kft.-nek az ügyvezetõ igazgatója el-
mondta, hogy a CSCL a China Shipping Csoport leányválla-
lataként konténer szállítási és egyéb vonalhajózási szolgálta-
tást biztosít ügyfeleinek a világ számos pontján. A vállalat-
csoport a konténeres szállítás mellett egyebek mellett logisz-
tikai, tanker hajózási, ömlesztett árú tevékenységgel és vám-
szolgáltatással is foglalkozik. A CSCL fiatal és korszerû ha-
jóflottával rendelkezik. Hajóinak száma jelenleg 113,
amelynek teljes kapacitása mintegy 215 ezer TEU. A hajók
kapacitása alapján jelenleg a tizedik legnagyobb hajóstársa-
ság a világon. Érdekesség, hogy néhány esztendõvel ezelõtt
még nem is rangsorolták õket. A cég vezetõi ráadásul azt
tûzték ki célul, hogy 2010-re már a világ három legjelentõ-
sebb konténeres hajós társasága közé kerüljenek. 

A 113 hajó közül 25 olyan van, amelynek a befogadóké-
pessége meghaladja a 4 ezer TEU mennyiséget. Ezeknek a
hajóknak az átlagos életkoruk mindössze 1,6 év, ami ritka-
ságnak számít a mai hajózásban. Ilyen fiatal és energikus
flottával a CSCL versenyelõnyt élvez a tengeri hajózási pia-
con, s ebben a vonatkozásban versenytársai elõtt jár. Arról
nem beszélve, hogy most nyáron, júliusban Shanghaiban
üzembe helyezték új büszkeségüket, a hivatalosan 8500, va-
lójában azonban 9500 TEU mennyiségû árú befogadására
alkalmas óriáshajójukat, amely jelenleg a világ legnagyobb
tengeri konténeres áruszállítója. 

A CSCL jelenlegi flottájával és kapacitásával ma már a
tengeri áruszállítás globális szereplõjévé vált a világpiacon.
Hajóik számos távol-keleti és nemzetközi útvonalra járnak.
Ezek sorába tartozik Kína, Japán, Korea, Délkelet- Ázsia,
Ausztrália, Európa, Észak-Amerika, Nyugat-Afrika, a Per-
zsa-öböl térsége és a mediterrán országok. A China Shipping
16 hajójával közlekedik a Távol-Keleten, illetve Észak-
Amerikában, ahol nyolc kikötõben mintegy negyven ország-
gal tart kapcsolatot. Kína valamennyi jelentõs kikötõjébe ér-
keznek hajóik, amivel a hazai piacon 50 százalékos részese-
dést szereztek. De vannak olyan kínai kikötõk, ahol részese-
désük eléri a 80-90 százalékot. Nemzetközi viszonylatban a
CSCL legfontosabb útvonala az Ázsia és Európa közötti áru-
szállítás. A magyar-kínai kereskedelem is nõ, s ezen belül
egyre nagyobb szerepet játszik a tengeri áruszállítás, amely-
ben a CSCL-nek is fontos része van.

A CSCL az elkövetkezõ hat esztendõben szeretné a saját
vonalhajózási felépítését optimalizálni, amelynek elsõ lép-
csõjeként a már említett szuperméretû konténerhajót forga-
lomba helyezte. A cég folyamatosan növelni akarja a 4000
TEU mennyiségnél több áru befogadására alkalmas hajóinak
a számát. A cég 60 darab 4100 TEU-nál nagyobb kapacitású
hajóparkkal akar rendelkezni 2005 végére. A cél az, hogy
még az idén hajóinak összes kapacitása elérje a 300 ezer
TEU-t. A következõ esztendõkben ezt tovább növelnék, s
hajóik teljes befogadóképessége elérheti a 350 ezer TEU-t.
A tervek szerint a hajók átlagos kapacitása 5 ezer TEU
lenne. 

Természetesen a szolgáltatások színvonalának emelése és
más – például környezetvédelmi – tényezõk szem elõtt tartá-
sa is elsõrangú feladat. A cél az, hogy az áruk ne sérüljenek
meg, azaz épségben érkezzenek meg rendeltetési helyükre.
A biztonsági intézkedések betartására a személyzetet is fel-
készítik. Ennek érdekében a mindennapi gyakorlatba ültetik
át mindazokat a szabályokat, rendelkezéseket, amelyeket a
tengerészeti hatóságok elõírnak, illetve javasolnak. Pontosan
meghatározzák a személyzet felelõsségét. Különös figyel-
met fordítanak a környezeti károk megelõzésére, illetve arra,
hogy mi a személyzet feladata az esetleges környezeti kár-
okozáskor. A színvonalas szolgáltatás javítása végett nagy
gondot fordítanak az innovációra. A minõségi szolgáltatás
elérését célzó az új fejlesztéseket, ötleteket igyekeznek a
gyakorlatba átültetni. 

Hannya Ernesto utalt rá, hogy a China Shipping Contain-
er Line magyarországi képviseletének, a Meridian Kft.-nek
a budapesti irodáját májusban nyitották meg. Jelenleg négy
alkalmazott dolgozik az irodán, akik valamennyien a szakte-
rület kiváló ismerõi, korábban már bõséges tapasztalatokat
szereztek a konténeres hajózásban. A CSCL európai köz-
pontja Hamburgban található, de majdnem minden európai
országban képviseltetik magukat. A CSCL fontosnak tartja a
terjeszkedést, hogy fenntartsa, illetve növelje versenyképes-
ségét a piacon.

Csarnai Attila

China Shipping

Óceánjárókkal a világ élvonalában
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A magyar tulajdonú fuvarozá-
si, szállítmányozási és logiszti-
kai vállalatok közül elsõként a
Waberer’s Csoport vezetett be
környezetközpontú vállalatirá-
nyítási rendszert. Az ISO
14001-es tanúsítást a Waber-
er’s Csoport négy, környezetvé-
delmi szempontból legin-
kább érintett vállalatánál a jár-
mûiparban etalonnak számító
német Dekra-Its magyarorszá-
gi leányvállalata auditálta.
A legnagyobb közvetett környezetvé-
delmi beruházás a Waberer’s Csoport
idei, 6 milliárd forint értékû jármûbe-
szerzése, melynek nyomán a cégcso-
port 1250, a nemzetközi fuvarozásban
résztvevõ jármûszerelvénye csaknem
kivétel nélkül EURO III kategóriájú.
Az idei év elsõ hat hónapjában a flotta
futásteljesítményének 7,5%-os emel-
kedése mellett a károsanyag-kibocsá-
tás átlagosan 7,3%-kal, az átlagfo-
gyasztás pedig csaknem 10%-kal csök-
kent. A cégcsoport éves szinten 
7,5 milliárd forintot költ üzemanyagra,
a havi átlagos üzemanyag-felhasználás
meghaladja a 3 millió litert.

A cégcsoport jármûveinek zajkibo-
csátása kisebb, mint 80 dB – azaz alat-
ta marad a szigorú európai elõírások-
nak is. A tagvállalatok telephelyei la-
kóövezeten kívül helyezkednek el, zaj-

kibocsátásuk megfelel a rendeletek
elõírásainak. A nagyteljesítményû gép-
jármûmosóban éves szinten keletkezõ
több mint 40 tonna szennyvíziszapot
komposztálással hasznosítják, így a
gépjármûmosóból a közcsatornába és a
csapadékvíz-hálózatba nem folyik
szennyvíz.

A jármûszerelvényekrõl leselejte-
zett, rendeltetésszerûen nem használ-
ható gumiabroncsok száma éves szin-
ten meghaladja a 200 ezret, amelyeket
másodlagosan gumiszõnyegként és gu-
miõrleményként használják fel. 

A társaság gépjármûveinek üzemel-
tetése során évente mintegy 46 tonna
fáradt olaj keletkezik, amit szintén új-

rahasznosítanak: desztillációt követõen
bitumengyártáshoz használják fel. 
A használt olajszûrõket tisztítás és
zsírtalanítás után újrahasznosítható
fémhulladékként értékesítik, azokból
ipari és építõipari felhasználású fém-
eszközök készülnek. Az éves szinten
több mint 30 tonna használt akkumulá-
tort bontás után beolvasztják.

A szelektív hulladékgyûjtés során
keletkezõ több mint 200 tonna papír-
és 35 tonna mûanyaghulladékot mint-
egy 90 százalékban újrahasznosítják:
,,újrapapír” csomagolóanyag és ipari
mûanyag csomagolóanyag (pl. zsugor-
fólia) készül belõle.

�

A Waberer’s Csoport megvásárolta a Transporta Kft.
100 százalékos üzletrészét – jelentették be július 12-én.

A 2003-ban 2,5 milliárd forint nettó árbevételt elért, 
50 millió forint alaptõkéjû Transporta tulajdonosi jogainak
megszerzésével a Waberer’s Csoport tovább erõsíti vezetõ
pozícióját a belföldi disztribúció piacán, és tevékenységi
körét gyorsposta-szolgáltatással, valamint tartályos gázfu-
varozással bõvíti.

A tranzakció révén a fuvarozás, szállítmányozás és lo-
gisztikai szolgáltatások piacait Magyarországon és Kö-
zép-Európában vezetõ vállalata átveszi a promtigények rö-
vid határidõvel történõ szállításának piacvezetõ pozícióját
is, melyet egy országos lefedettséget biztosító hálózaton
keresztül mûködtet.

Az akvizíció része annak a dinamikus terjeszkedési
programnak, amellyel a Waberer’s Holding Logisztikai Rt.
regionális piacvezetõvé válik Közép-Kelet-Európában.

A Waberer’s Csoport flottája a Transporta csaknem 
150 jármûjével – köztük speciális, például gázszállításra
alkalmas kamionokkal, hátsó emelõfalas és fedélzeti da-
rus, valamint nehézgépjármûvekkel – bõvült. 

A belföldi disztribúció specialistájaként ismert Trans-
porta ügyfelei az akvizíció révén élvezhetik a cégcsoport
csaknem kimeríthetetlen fuvarozási, logisztikai és raktár-
kapacitásából adódó elõnyöket éppúgy, mint azt a haté-
konyságnövekedést, amelyet a Waberer’s Optimum Solu-
tion® elnevezésû, egyedi ügyfél-kiszolgálási eljárásrend-
szer idéz elõ a megbízók logisztikai tevékenységeiben.

�
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Waberer’s Csoport

Kisebb környezetterhelés

A Waberer’s Csoporté a Transporta
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VETERÁN HAJÓK VERSE

Ma már hagyományosnak
mondható a veterán hajók
nagymarosi versenye, amely-
nek a helyi motorcsónak egye-
sület a rendezõje. Az idei ver-
senyen több külföldi tulajdonú
hajót is megtekinthettek az ér-
deklõdõk.

Nemcsak bemutatót hozott az
idei nagymarosi hajós találko-
zó, hanem igazi versenyt is, mi-
vel különleges feladatot kaptak
a résztvevõk.

A felújított, egykori katonai
hajó és legénysége volt a talál-
kozó sztárja.
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SENYE NAGYMAROSON

Kautz Istvánról, a Masped Rt.
elnök-vezérigazgatójáról köz-
tudott, hogy a hajózás szerel-
mese, de az is, hogy nagymaro-
si lakos. Õ látta vendégül a ta-
lálkozón megjelent közéleti
személyeket és topmenedzsere-
ket is.

Gyõztesek a dobogón. Némileg
meglepetésnek számított, hogy
a hajók és hajósok versenyé-
ben külföldi gyõzelem szüle-
tett.

Fotók: Kiss Györgyi

Kiadónk is szponzorálta a
nagymarosi hajós találkozót,
több más közismert társaság
mellett.



Az osztrák Speditions Holding budapesti
képviseletének vezetõje, a Hungarokombi
Kft. elnöke, a közelmúltban két fontos nem-
zetközi eseményen is képviselte a magyar
vasutas és szállítmányozói szakmát. Az egyik
a kombinált fuvarozási társaságokat tömörí-
tõ UIRR brüsszeli közgyûlése, míg a másik
egy új, közvetlenül az Európai Bizottság alá
tartozó, legfõbb vasutas döntéshozó szerve-
zet, az European Railway Agency (ERA)
megalakulása volt. Ez utóbbiban az igazgató-
tanács fuvarpiacért felelõs tisztségére – több
szakmai testület ajánlása alapján –, a Bizott-
ság döntéshozói dr. Berényi Jánost
(képünkön) választották.

Az új szervezet feladata a következõ évekre meghatározni
azokat az elveket és normatívákat, amelyek a vasutak egysé-
gesítése irányába hatnak – mondotta lapunknak a frissen
megválasztott igazgatótanácsi tag. Ma, szinte ahány ország,
annyi rendszer, mind a szabályozás, mind a mûszaki feltéte-
lek tekintetében. Az ERA közvetlenül a Bizottság, vagyis az
Európai Unió kormánya alá rendelten mûködõ vasúti fõható-
ság, amelynek irányelvei, döntései valamennyi európai vas-
útra nézve mértékadóak lesznek. Legfõbb feladata a külön-
bözõ fejlettségû vasutak között az interoperabilitás, azaz az
átjárhatóság biztosítása, valamint az egységes biztonsági fel-
tételek, normatívák kidolgozása és adoptálása, de lesznek
ajánlások a szakmai képzés, vagy a kereskedelempolitika
vonatkozásában is.

Az igazgatótanácsba delegálási lehetõsége volt valameny-
nyi nagy európai vasúti szervezetnek, ennek megfelelõen a
hat, úgynevezett szakmai igazgatótanácsi posztra több jelölt
is volt. Dr. Berényi Jánost az UIRR ajánlotta, amelynek ta-
valy októbere óta alelnöke és az igazgatótanács szakmai tag-
jait végül is a nagyszámú jelöltek közül maga a Bizottság
választotta ki. A vezetõ testületben a fuvarpiaci érdekek kép-
viseletét kapta a magyar szakember – a vállalkozó vasutak
képviselõje a Deutsche Bahn (DB) elnöke lett, míg a jármû-
ipar képviseletét az egyik legnagyobb jármûgyártó cég, a
Bombardier Transport elnöke látja el.

Az ERA igazgatótanácsába mind a 25 tagállam delegál
egy-egy kormányzati képviselõt és a Bizottság 4 magas ran-
gú képviselõje is tagja a testületnek.

A várhatóan hatalmas mennyiségû szakmai munka elvég-
zéséhez az igazgatóság tagjai szakértõ asszisztenseket is al-
kalmaznak majd a költségvetés terhére. Dr. Berényi János az
UIRR brüsszeli központban dolgozó vezérigazgatóját kérte
fel asszisztensének, erõsítendõ a kombinált fuvarozás szak-
mai képviseletét is. A munka kezdetben a biztonsági feltéte-
lek egységesítésére vonatkozik, majd ezentúl pedig a homo-
gén mûszaki paraméterek kialakítására, amelyben az infor-
matika kiemelt szerepet kap.

Magyarként egy ilyen nagyhatalmú testület tagjának len-
ni egyben azzal az elõnnyel is jár, hogy egyenrangú partner-
ként a kisebb tagországok, illetve a kisebb vasutak érdekeit
is képviselni lehet. Ehhez a szakmai tekintély mellett elen-
gedhetetlen a jó kommunikációs képesség, beleértve a több
nyelv ismeretét is. 

A másik nem kevésbé jelentõs esemény – amelyen dr.
Berényi János a közelmúltban részt vett – az UIRR igazga-
tótanácsi ülése és éves közgyûlése volt. A szervezet alelnö-
keként friss információkat szerzett a kombinált fuvarozás
2015-ig várható tendenciáiról. Egy most elkészült tanul-
mány szerint a kísért forgalom (Ro-La) tekintetében stagná-
lás várható, míg a kíséretlen forgalomban (konténer-csere-
szekrény) a jelenlegi szinthez képest további 130 százalékos
növekedést prognosztizálnak. Ez azt jelenti, hogy 10 eszten-
dõ múlva több mint 100 millió tonna fölé emelkedik a kísé-
retlen forgalomban elszállított árumennyiség Európában.

A Ro-La stagnálása részben az unió bõvülése, és az ezzel
együtt járó határmegszûnések miatt következik be, amit az
útadókkal, engedélykontingensek szabályozásával lehet el-
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Dr. Berényi János elismerése az igazgatótanácsi tagság

Új vasúti szakmai szervezet alakult az EU-ban



lensúlyozni. Az EU-ban a belsõ Ro-La-
szerelvények száma például a svájci
Brenneren keresztül az utóbbi idõben
jelentõsen csökkent, illetve a cseh–né-
met viszonylatban (Lovosice–Drezda)
közlekedõ vonat a napokban végleg le-
állt, de hasonló tendenciák tapasztalha-
tók az EU-ba belépést követõen nálunk
is például a Sopron–Wels viszonylat-
ban közlekedõ Ro-La-vonatnál.

A kíséretlen forgalom növekedése
nagy kihívást jelent a gördülõ állo-
mány tekintetében hátrányosabb hely-
zetben lévõ vasúttársaságoknak, így a
MÁV-nak és a GySEV-nek is. Termi-
nálok tekintetében jobb helyzetben va-
gyunk, ám a szállítóeszközök, a konté-
ner és csereszekrények fuvarozására
alkalmas vasúti kocsik, de akár a Ro-
La-kocsik száma és mûszaki állapota
még sok kívánnivalót hagy maga után.
Ez azzal a veszéllyel járhat, hogy a ver-
senyképesebb nyugati társaságok, vagy
akár az EU-ba a még csak most belé-
pésre törekvõ román és más keleti vas-
utak új beruházásokkal, a fuvaroztatók
igényeit jobban kielégítõ kocsiparkkal,
új technikákkal piacot hódítanak el a
magyar cégektõl.

Dr. Berényi János szerint a kombi-
nált fuvarozás kiemelt közlekedési és
környezetpolitikai prioritás, és mint
ilyen, közszolgálati feladat, amelynek
ellátásához a vasutak joggal számíthat-
nak hazai és uniós támogatásokra.

Ugyanakkor az UIRR a vasutakkal
úgynevezett minõségi szerzõdések
megkötését szorgalmazza, amelynek
keretében a kombitársaságok, szállít-
mányozók, vasúti operátorok garantál-
ják a meghatározott árumennyiséget –
ehhez azonban menetrend szerinti pon-
tosságot kérnek, amit a vasutak nem
minden esetben tudnak teljesíteni. 
A késésekre az UIRR szakemberei sá-
vos rendszert dolgoztak ki, így például
a két órán belüli késésért nem kérnek
kompenzációt és a 6 órán belüli késés-
nél is csak a fuvardíj 5 százalékát. 
A közös ösztönzés nyomán – mondják
a szakemberek – a vasút jobb eséllyel
indulhat a közúttal folyó piaci verseny-
ben.

Rákos József

VASÚT2004.  JÚLIUS–AUGUSZTUS

25

Egy megbízás margójára
Nagy öröm volt nekem, mint a Hungarokombi kombinált
fuvarozási társaság vezetõjének, az, amikor õsszel meg-
tudtam, hogy az Európában mûködõ kombitársaságokat
tömörítõ UIRR-ben, a Hungarokombi elnökeként évek
óta tevékenykedõ dr. Berényi Jánost választották meg el-
nökhelyettesnek.
Most ismét az a nagy megtiszteltetés
érte a Hungarokombi Kft.-t, hogy el-
nöke újabb igen fontos és jelentõs
pozícióban, immár az Európai Bi-
zottság alá tartozó, ERA igazgatóta-
nács fuvarpiaci felelõseként munkál-
kodhat a kombinált fuvarozás, e –
nem gyõzöm hangsúlyozni mennyire
fontos és szükséges – szállítmányo-
zási forma minél nagyobb körben
való elterjesztése érdekében.

Különösen nagy jelentõségûnek
érzem, hogy éppen most, a kombi-
nált fuvarozás területérõl választot-
tak e bizottságba tisztségviselõt,
amikor az EU-ba való belépéssel, a
szinte korlátozás nélküli szabad út-
használattal jelentõs mértékben
csökkent a kombinált fuvarozást
igénybe vevõ szállítmányozók köre.

Mindannyian tudjuk, nem élhetjük
fel a Földet! A környezetvédelmi
szakemberek szerint egyetlen kami-
on 40 000 személygépkocsi igénybe-
vételének megfelelõ mértékben
használja az utakat!

Ez olyan hihetetlenül nagy kár,
amit hosszú távon nem leszünk ké-
pesek elviselni, hiszen így folyama-
tosan rendkívüli összegeket kell az
utak karbantartására fordítani nem
csak hazánknak, de Európa vala-
mennyi országának. Mindezt a hatal-
mas többletköltséget úgy kell kiad-
nunk, hogy közben meglévõ vasút-
hálózatunkat nem használjuk ki.

Így tehát, dr. Berényi János sze-
mélye az ERA bizottságban immár
garanciát jelent arra, hogy nemcsak a
magyar – bár engedjék meg, hogy
hazabeszéljek, hiszen számomra

azért a legfontosabb a Hungarokom-
bi –, hanem valamennyi európai
kombitársaság érdekeit hathatósan
képviselni fogja!

Kevés szó esik mostanában arról,
hogy nem csak Európa, de az egész
világ, a jövõ nemzedék érdeke válto-
zatlanul az, hogy a minél környezet-
kímélõbb szállítási formákat alkal-
mazzuk, és ezért dolgozik több mint
egy évtizede dr. Berényi János segít-
ségével is, a Hungarokombi Kft.
kombinált fuvarozási társaság vala-
mennyi dolgozója, a nemzetközi
kombitársaságokat tömörítõ UIRR
alapító tagja!

Tomcsányi István

Tomcsányi István

Legyen lapunk állandó olvasója!



Uniós csatlakozásunk által Magyaror-
szágon is ,,szabad” jelzést kaptak a
magánvasút-társaságok. Az új piaci
szereplõk jelenléte a MÁV Rt. Árufu-
varozási Üzletágát a hatékonyság nö-
velésére és minõségjavításra ösztönzi,
miközben felveszi a versenyt a közúti
és a vízi szállítással is. Az EU-n belüli
határok megszûnése ugyanakkor a piac
szereplõinek új perspektívát nyit a
nemzetközi együttmûködésben. Ez pe-
dig olyan lehetõség, amelyet kellõ ta-
pasztalat, offenzív stratégia, konstruk-
tív, szakszerû tervezés, rugalmas rea-
gálás, a realitásokat figyelembe vevõ
kompromisszumkészség, a folyamato-
san ápolt, korrekt partnerkapcsolat és
mindenekelõtt a minõségen alapuló s
egyre gazdaságosabb munkavégzés ré-
vén javunkra tudunk fordítani – szö-
gezte le a fõigazgató.

Kovács Imre elmondta, hogy a
2003-ban megfogalmazott célok men-
tén a kialakult gyakorlatot követve ez-
után is kiemelt hangsúlyt fektetnek a
szolgáltatási színvonal minõségének
egyenletes növelésére, az ügyfélkeze-
lésre és a projektmenedzsmentre. Az
üzletág nagyobb hozzáadottérték-
teremtõ szolgáltatások biztosításával
veszi fel a versenyt az egyre erõsödõ
közúti konkurenciával szemben.

A létrejött versenyhelyzetet elemez-
ve Kovács Imre úgy látja: jelentõsebb
szakmai versengés a tranzitforgalomban
és a kombinált fuvarozásban várható.
Ezért már az idei év elejétõl az üzletág
több új vonatprojektet indított. A ,,Lehel
kürtje Expressz” például a Szol-
nok–Gyõr–Sopron vonalon, elsõsorban
Electrolux-termékeket szállít és Sop-
ronban csatlakozik az Ausztriába, vala-

mint Németországba irányuló vonat-
rendszerekhez. A ,,Hungária Expressz”
az észak–déli összeköttetést szolgálja
Krakkó és Budapest között, majd csat-
lakozik a szlovén és olasz, illetve a
szerb és román vonatrendszerekhez.

A tranzitforgalomban ugyancsak to-
vább kívánják folytatni a 2003-as ked-
vezõ gyakorlatot, mivel az újonnan be-
vezetett – eredményes – vonatprojek-
tek az idei elsõ félév során további
8–10 százalékos növekedést valószínû-
sítenek.

Ehhez természetesen a MÁV-nak
korszerû, hatékonyan mûködtethetõ
eszközparkra lenne szüksége, amely
alapfeltétel a jelenlegi forgalmak meg-
tartásához és az új forgalmak megszer-
zéséhez. Jelenleg viszont nincs még
elegendõ olyan forrás a vagonpark fel-
újítására, amely jelentõsen befolyásol-
ni tudná a következõ évek árutovábbí-
tását – világított rá a nehézségekre is a
fõigazgató, aki hangsúlyozta, hogy
mindezek ellenére az idén a társaság az
elmúlt évhez képest egymillió tonnával
több – vagyis összesen 44 millió tonna
– árut tervez elfuvarozni. Így az árufu-
varozási üzletág bevétele – 8,5 milliár-
dos eredményt kalkulálva – várhatóan
eléri majd a 90 milliárd forintot.

Horváth Zsolt Csaba kereskedelmi
igazgató a kombinált fuvarozás ered-
ményeit és a terveket elemezve el-
mondta, hogy például a Kiskundorozs-
ma (KKD)–Wels és KKD–Ljubljana
irányon az elszállított kamionok darab-
száma 24 százalékos növekedést mutat
az elõzõ évhez képest – ez utóbbinál
már 94 százalékos kihasználtság mel-
lett. Ugyanakkor megnõtt a hazánkon
áthaladó tranzit Ro-La vonatok forgal-
ma is. Éppen ezért elengedhetetlen a
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A MÁV felkészült az árufuvarozás liberalizációjára

A piacnyitással nyerni akarnak
A MÁV Rt. árufuvarozási üzletága szervezési, engedélyezési
és számlázási területen egyaránt felkészült a vasúti szállítási
piac liberalizációjára – jelentette ki Kovács Imre fõigazgató
július 12-én, Budapesten tartott tájékoztatóján, amelyet Hor-
váth Zsolt Csaba kereskedelmi igazgatóval tartott. A vasút-
társaság árufuvarozási vezetõje hangsúlyozta, hogy miután a
jelentõsebb fuvaroztatókkal – így az Audi AG gyõri leányvál-
lalatával, a hazai alumíniumiparral, a Mátrai Erõmûvel, a
BorsodChemmel, az autópálya-építéshez követ szállító vállal-
kozásokkal, továbbá a gabonaszállítókkal – idõben megkö-
tötték a hosszú távú megállapodásokat, a piacnyitásból ere-
dõen most a nemzetközi fuvarozásból is az eddiginél nagyobb
bevétel elérésére készülnek.

Késik a magánvasút-szabályozás
Hónapok óta érvényes hálózati üzletszabályzat
nélkül bírálja el a hazai magán-vasúttársaságok
vasúti pályaigénylését a Vasúti Pályakapacitás-
elosztó Kft. Az érintett tárcáknál folyó egyezte-
tések elhúzódása miatt nem készült el idõre, az-
az hazánk uniós csatlakozásának napjára a sza-
bályzat, annak jóváhagyására csak a napokban

került sor. A sajátos exlex állapot ugyanakkor
érdemben nem akadályozta a Vasúti Pályakapa-
citás-elosztó Kft.-t abban, hogy a tervezetként
már létezõ hálózati üzletszabályzat szellemét
érvényesítve ne folytassa le a szükséges eljárá-
sokat a kérelmezõ társaságokkal.

�



szükséges technikai-technológiai fej-
lesztés, valamint a kedvezõ folyamat
tartós növekedési pályává alakítása
újabb igények feltárása révén.

Mostanára az egyre jelentõsebb fel-
adatok elvégzése érdekében indokolttá
és szükségessé vált a régi beszerzésû
kocsik felújítása, a Ro-La kísérõ ko-
csik felújítása mellett újak beszerzése,
valamint – hosszú távú stratégiai kér-

désként – az állami támogatás rendsze-
rének még hatékonyabb alkalmazása
és az üzemeltetési támogatás érvénye-
sítése.

A nemzetközi kombinált fuvarozás-
ban a MÁV helyzetébõl adódóan már
kialakított eredményes partneri vi-
szonyt még szorosabbra fûzve – elsõ-
sorban a közös vontatási szolgáltatás, a
közvetlen vasúti értékesítés, a közös

informatikai rendszer kialakítása és a
megerõsített kereskedelmi szolgálat
felállítása területén – olyan együttmû-
ködést kell kialakítani (majd stratégiai
szövetségeket létrehozni) a szomszéd
vasutakkal, amelyek egyre korszerûbb,
hatékonyabb s gazdaságosabb szolgál-
tatást eredményeznek.

G. Szûcs László
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Kovács Imre Horváth Zsolt Csaba



„Néhány héttel ezelõtt egy román moz-
donyt hoztam át a határon, hogy futás-
próba után megszerezzem a magyar
forgalmi engedélyt. A magyar oldalon,
Lökösházán jelentkeztem vámelõjegy-
zésre – a próba után azonnal visszain-
dulóban volt a mozdony –, ahol moz-
donycsempészettel gyanúsítottak, s
többnapos hercehurca után megmagya-
rázták, hogy Kürtösön kellett volna
próbálkoznunk. Ezután vettünk egy
vasúti teherkocsit Romániában, ráfes-
tettem a Nemzetközi Vasúti Szövetség-
tõl kapott kódszámot – merthogy min-
den vasúti társaságnak saját azonosító-
ja van –, majd a tanács szerint a kürtö-
si határállomás magyar vámkirendelt-
ségénél vámoltattam el. Mégis két nap-
ba telt, mire a múlt pénteken beenged-
tek, s tisztázódott, hogy nem kizárólag
a MÁV árufuvarozási üzletága fuvaro-
zásszabályozási osztályának vám- és
határfelügyeleti csoportja, vagyis a
Mávtrans jogosult a vámügy intézésé-
re, hanem cégvezetõként nekem is jo-
gom van beadni a papírokat” – érzékel-
tette az államvasutak utódvédharcait
Bogdán András, a Floyd Kft. ügyveze-
tõje.

„Vízipólómeccsre hasonlít, hogy a
MÁV a felszínen nem látható fogások-
kal próbálja lehúzni versenytársait” –
számolt be a Floydéhoz hasonló ta-
pasztalatairól Kukely Márton, a Ma-
gyar Magánvasút Rt. (MMV) vezér-
igazgatója, aki 1999-tõl 2002-ig a
MÁV Rt. vezére volt. De protekcióra
volt cégénél õ sem számíthat. Mivel a
MÁV pályahasználati díja független az
elszállított súlytól – vonatonként és ki-
lométerenként, a pálya minõsítésétõl
függõen, 205 forinttól 604 forintig ter-
jed –, csak nagy tömegû áru szállítása
kifizetõdõ, mégpedig minél több kocsi-
ból álló szerelvényen. Harminc vagon
mozdonnyal együtt közel 400 millió
forintért szerezhetõ be, így az 50 millió
forint alaptõkéjû MMV indulásakor a
MÁV-tól próbálta bérelni ezeket. „Tár-
gyalásaink azonban gyorsan elhaltak”
– mondta Kukely.

Némileg érthetõ a MÁV elzárkózá-
sa, az MMV jövõ hónapban induló el-

sõ fuvarja ugyanis az õ üzletét rontja:
az eddig kizárólag az államvasút által
szállított lignit egy részét (napi 2400
tonnát) az MMV 24 teherkocsiból álló
szerelvénye viszi majd el a bükkábrá-
nyi külfejtésrõl az onnan 57 kilométer-
re lévõ visontai Mátrai Hõerõmûbe. „A
két szerelvényhez szükséges vasúti ko-
csikat külföldrõl béreljük, a mozdo-
nyokat pedig a Floydtól” – mondta
Kukely, nem titkolva, hogy más szén-
erõmûvekkel is tárgyalnak a szállítás-
ról. A nemzetközi fuvarpiacra az
MMV egyelõre nem kíván kilépni.

A tavaly nyárig a MÁV árufuvarozá-
si üzletágának teherkocsi-divízióját ve-
zetõ Bogdán tízfõs cégével nem fuva-
rozási, hanem vontatási szolgáltatást
kínál. „Feltûnt, hogy külföldi kollégá-
im sorra magáncégeknél kötnek ki, Ro-
mániában például húsz magánvasút
alakult. Egyikükkel, a Softransszal az
idén megegyeztünk, tíz villanymoz-
donyt engednek át nekünk, amelyekkel
mozdonycsere nélkül vontathatjuk
majd – a MÁV-tól ötvenes éveikben
nyugdíjba ment masinisztákkal – a
tranzitszállítmányokat Romániából
Ausztriába. Hasonló megállapodást
kötöttünk öt dízelmozdony közös hasz-
nálatára a Steiermarkische Landesbah-
nen AG tartományi vasúttal. A hasznon
fele-fele arányban osztozunk” – ismer-
tette terveit a HVG-vel az üzletember.
A cég egyelõre csupán heti három sze-
relvény továbbítását tervezi Ausztria és
Románia között, miután a MÁV elha-
lászta az orra elõl az ausztriai gleisdor-
fi Magna cég és a Pozsony melletti
Volkswagen gyár-közötti Touareg-
karosszéria-szállításokat, amelyeket
egy kéthónapos ausztriai vágányzár
miatt tereltek Magyarországra. A két-
féle mozdonyt, az adminisztratív aka-
dályokat leküzdve, júniusban és au-
gusztus elején levizsgáztatta a Floyd.
Egyelõre azonban a 15 mozdony az
osztrák és a román partnercégnél várja
az õszre ígért megbízásokat, az idén
már aligha lesz mindegyikre szükség.

Az uniós normák szerint a közfor-
galmú vasúti pályát már tavaly meg
kellett nyitni az árufuvarozást végzõ

vasútvállalatok elõtt. Az idén csatlako-
zott tíz tagállam közül Magyarország
és Lengyelország 2007-ig átmeneti
szabályozást kért, csak kapacitásuk 20
százaléka erejéig engedélyezik a sza-
bad versenyt. „Napi 300 ezer vonatki-
lométer az államvasutak teljesítménye,
ebbõl 45 ezer jut az árufuvarozásra. A
20 százalék 9 ezer kilométer lenne, fel-
téve, hogy a tényleges teljesítmények-
hez, nem pedig a nehezebben meghatá-
rozható elméleti kapacitáshoz viszo-
nyítjuk a kiadandó engedélyeket. Eh-
hez képest például az MMV által terve-
zett napi 228 kilométer aligha fenyege-
ti a MÁV pozícióit” – számolgatta
Salavecz János, a Kincstári Vagyoni
Igazgatóság tulajdonában álló, az ál-
lamvasúttól független Vasúti Pályaka-
pacitás-elosztó Kft. (VPE) ügyvezetõ
igazgatója. Németországban közel há-
romszáz magánvasútra az összes meg-
tett vonatkilométer 7 százaléka jut – je-
lezte a versenytársak távlatilag sem
meghatározó szerepét. Az új rend sze-
rint egyébként a magánvasutak a VPE-
nek jelentik be tervezett járataikat,
amelyeket az beilleszt az által jóváha-
gyott, de a MÁV által készített menet-
rendbe. „A Bükkábrány–Visonta vona-
lon három olyan járat is szerepelt a
MÁV-menetrendben, amely a valóság-
ban nem közlekedett. Ezek terhére ad-
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Magánvasutak állami pályákon

Megütközés
Az idén az uniós elõírásokat követve, Magyarországon is
megnyíltak a vasúti pályák a magánfuvarozók elõtt. A MÁV
egykori szakemberei e piacra igyekeznek betörni, ám mûkö-
désüket volt cégük számos akadállyal nehezíti.

Kukely Márton



tunk menetidõt az MMV számára” –
mondta Salavecz.

A VPE által megállapított pálya-
használati jog, az úgynevezett menet-
vonali engedély birtokában pályahasz-
nálati szerzõdést kell kötni a MÁV
vagy a Gyõr-Moson-Sopron–Ebenfurti
Vasút Rt. (GYSEV) pályavasúti részle-
gével, amelyek számvitele elvileg el-
különül az anyavállalat többi részlegé-
tõl. E szerzõdést sajátos módon a
MÁV részérõl a társaság vezérigazga-
tója, nem pedig a pályavasúti részleg
vezetõje írja alá, holott a vezérigazgató
tisztségébõl adódóan egyúttal a ma-
gáncégekkel konkuráló áruszállítási
üzletágnak is a legelsõ vezetõje. Az ál-
lamvasút kezdetben a pályahasználati
díjban sem kívánt megegyezni ver-
senytársaival, mondván, az errõl szóló
miniszteri rendelet még nem jelent
meg. A jogszabály valóban késik, de

elõkészítésébe a MÁV-ot olyannyira
bevonta a közlekedési tárca, hogy a
hosszas alkudozással kialakított, a vas-
úttársaság korábbi javaslatánál mint-
egy kétszer magasabb tarifaváltozatot a
MÁV elnöke is aláírta (pályahasznála-
ti díjat a MÁV is fizet, ezért õ alacso-
nyabb, a pénzügyi tárca viszont minél
magasabb tarifa megállapításában ér-
dekelt). Így a használati díj utólagos
megkérdõjelezése a MÁV részérõl ne-
hezen magyarázható.

Lényegében közös frontot nyitottak
a MÁV-val szemben a magántársasá-
gok. A Floyd és az MMV említett
együttmûködésénél szorosabb a kap-
csolat az MMV és a harmadik, enge-
déllyel rendelkezõ magánvasút, a
MÁV Hajdú Vasútépítõ Kft. (MHV)
között. Az MHV kisebbségi tulajdono-
sa – érdekeltségein keresztül – a
Cronus Tömegáru Kft., amely a szoci-

alista kötõdésérõl ismert üzletember,
Hujber Ottó elnökletével mûködõ
Intertraverz Rt.-vel együtt a MMV üz-
letrészének 40-40 százalékát is birto-
kolja (Hujber az MMV fb-jének elnö-
ke, az MHV mûszaki igazgatója, Fehér
Péter pedig az MMV egyik fb-tagja).
Az MMV további 20 százaléka a ke-
let–nyugati kereskedelem fellendítésé-
re az 1990-es évek elején létrehozott,
liechtensteini bejegyzésû Ost–West
Alapítványé, amelynek orosz alapítói-
val ugyancsak Hujber állt kapcsolat-
ban. Az egykor a MÁV-hoz tartozó, a
vasúti pályák építésébe-felújításába
bekapcsolódó MHV részben saját,
részben a Cronus egyes közúti szállít-
mányait szándékozik vasútra terelni,
ám gyaníthatóan ezzel sem rendíti meg
a MÁV pozícióit.

(HVG, 2004. augusztus 21.)
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MÁVTRANSSPED: igazgatóváltás

Személyi változás lesz a MÁVTRANSSPED élén. A ma-
gyar szállítmányozás meghatározó cégének a százszáza-
lékos tulajdonosa, a MÁV Rt. élt tulajdonosi jogkörével
és az igazgatóváltás mellett döntött. Így szeptember 1-jé-
tõl új ügyvezetõ igazgatója lesz a MÁVTRANSSPED-
nek. (A MÁV Rt. tulajdonosi jogait az árufuvarozási
üzletág képviseli.)

Az eddigi ügyvezetõ igazgató, Szalkay István tisztségét
Varga Tibor veszi át. A MÁVTRANSSPED új ügyvezetõ
igazgatója az elmúlt idõszakban a GySEV Rt. kereskedel-
mi igazgatója volt. A tulajdonos MÁV Rt. döntése alap-
ján szeptember 1-jétõl Varga Tibor, a MÁVTRANSSPED
Kft. új ügyvezetõ igazgatója.

Szalkay István Varga Tibor



Az Európa és Ázsia közötti vasúti áru-
forgalom uniós hídfõállásának pozíció-
jáért Záhony és térsége több mint egy
évtizede szoros versenyben van Szlo-
vákiával és Lengyelországgal – tájé-
koztatta a Navigátort Bajor Tibor, a
Miniszterelnöki Hivatal fõtanácsadója,
Záhony és környéke volt országgyûlési
képviselõje s egykori polgármestere.

A fõtanácsadó utalt arra, hogy a
mostani kormánydöntés a rendszervál-
tozással együtt zajló gazdasági szerke-
zetváltozás nyomán megtorpant és az-
óta is stagnáló záhonyi árufuvarozói te-
vékenységnek ad(hat) új lendületet egy
kiemelt beruházásként létesülõ nem-
zetközi logisztikai centrummal és rak-
tárbázissal.

Ezzel jelentõsen megnõhet Magyar-
ország közvetítõi szerepe, mivel a
Transzszibériai és a Bajkál-Amur vas-
útvonal (BAM) koncentrált fejlesztése
nyomán ez lesz a legrövidebb útvonal a
két földrész – pontosabban Európa és
Ázsia távol-keleti térsége – között,
hangsúlyozta Bajor Tibor, aki a nem-
zetgazdasági fontosságra utalva emlé-
keztetett arra, hogy május 1-tõl az uni-
ós vámszabályok értelmében a külsõ

határnál, a határátlépést követõen tör-
ténik a szállítmány vámkezelése. Ami
hazánk esetében is azt jelenti, hogy a
vámérték 25 százaléka a fogadó orszá-
got illeti meg – miközben további fon-
tos más bevételeket is jelenthet Zá-
honynak.

A kormány által most jóváhagyott
Záhony – Jekatyerinburg logisztikai
híd projekt iránt orosz részrõl máris
oly mértékû érdeklõdést mutatnak a
befektetõk, hogy a Jekatyerinburgi
Kormányzóság közös céget alapított a
Záhony és Térsége Fejlesztési (ZTF)
Kft-vel. (Jekatyerinburg térségében ha-
lad ugyanis az Ural hegységen keresz-
tül a BAM.)

A most létrejött Transzkontinentális
Logisztika Hungary Szállítmányozási
és Szolgáltató (TLH) Rt.-ben a Kor-
mányzóság cégének, a Taktik-nak 55
százalékos részesedése van, míg a
ZTF-é 45 százalék. A tervek szerint
Záhonyban és Jekatyerinburgban pari-
tásos alapon raktárbázis létesül. Ez
utóbbi azt jelenti, hogy a fejlesztés
szándékával átvett földterület mindkét
helyen állami tulajdonban marad és
igen kedvezményes bérlet-konstruk-

cióval nyújt lehetõséget
bázis kiépítésére.

Ez által pedig mindkét
ország eléri, hogy egymás
területén – mintegy hídfõ-
állásként – stratégiai jelen-
tõségû raktározó és elosztó
centrumot üzemeltethet a
lehetséges legnagyobb
kedvezménnyel.

A záhonyi hídfõn az a
ZTF Kft. mûködteti a vál-
lalkozási övezetet, amely-
nek 51 százalékban a Regi-
onális Fejlesztési Holding
(RFH), 46 százalékban a
MEH és 3 százalékban a

MÁV tulajdonosa. (Jelenleg a fejlesz-
tésben érintett mintegy 15 hektáros te-
rület és a raktárak felett a MÁV rendel-
kezik, így a projektbe történõ bevonás
nyomán a MÁV tulajdonhányada
emelkedik.)

Késõbb mintegy 30 hektáron épül-
het ki a centrum. A 60-70 ezer négyzet-
méteres raktárbázis és a körülötte létre-
jövõ infrastruktúra-rendszer pedig az
ide érkezõ termékek hosszabb távú
raktározását, levámoltatását, illetve a
tõzsdeszerû kereskedést teszi lehetõvé.

A multimodális központban elõször
lehetõvé válik a széles- és normál
nyomtávú vasúti, valamint a Záhony
határátmenetben megépülõ M3-as au-
tópályán keresztül a közúti árufuvaro-
zás összekapcsolása, majd a Tisza lo-
gisztikai hasznosítása révén a víziúttal
bõvül a szállítói-fuvarozói lehetõség. 
A 8-10 millió forintos költségkeretbõl
elsõként megvalósuló fejlesztési üte-
met a késõbb bevont új területeken ter-
melõüzemek építésével kívánják foly-
tatni a beruházók, akik európai uniós
pályázati pénzek és pénzintézeti befek-
tetések bevonását is tervezik.

A TLH alapítói Oroszországban is
létrehoznak egy részvénytársaságot és
egy, a magyarországihoz hasonló lo-
gisztikai centrumot. Az így kiépített lo-
gisztikai hídon keresztül pedig mind a
magyar áruk az eddiginél lényegesen
könnyebben és biztonságosabban jut-
hatnak el a FÁK-országok piacaira,
mind pedig az orosz és távol-keleti
tranzit küldemények juthatnak be az
elosztó központként mûködõ Záho-
nyon keresztül az Európai Unióba.

A Páneurópai V. Folyosón tervezett
projekt gyors megvalósulását jelentõ-
sen segítette, hogy az 1994-98 között
megkezdett és mintegy négy éves szü-
net után folytatott tárgyalások
Medgyessy Péter miniszterelnök és
Putyin elnök moszkvai találkozásának
önálló napirendi pontjává válva a leg-
magasabb szintre kerültek. S az állam-
fõi-kormányfõi találkozó folytatása-
ként, várhatóan már ugyancsak önálló
tárgyalási pontként kerülnek napirend-
re szeptember végén az Orosz Vasutak
(OAO Rosszijszkaja Zseleznyije Daro-
gi – RZSD) elnöke, Gennagyij Fagye-
jev magyarországi látogatásán is –
hangsúlyozta Bajor Tibor fõtanácsadó.

G. Szûcs László
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Nemzetközi logisztikai raktárbázis épülhet a keleti határon

A Záhonyi Vállalkozói Övezet felértékelõdik
Nemzetközi raktárbázis és logisztikai központ létesül a Záho-
nyi Vállalkozói Övezetben – döntötte el a kormány a közel-
múltban. A kiemelt fejlesztés célja, hogy erõsítse a régió és
azzal együtt Magyarország pozícióit a Páneurópai V. Folyosó
(Korridor) vonalán Európa és Ázsia között egyre intenzíveb-
ben fejlõdõ kereskedelemben. A kormány e döntésével azon-
ban nem csak Záhony térségét értékeli fel, hanem a MÁV
számára is elõnyös – és nyereséges – tevékenységet biztosít.
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DDSG-Cargo Wien GmbH

A Mahart-flotta
új tulajdonosa

Az évek óta veszteséges Mahart Duna-
Cargo Kft. 99,93 százalékos üzletrészét és
vele együtt a Mahart teherszállító flottá-
ját az osztrák DDSG-Cargo vásárolta
meg. Az ÁPV Rt. Igazgatósága július 22-i
ülésén hirdette ki, hogy a pályázat gyõzte-
se (a Bavaria Schiffarts und Spedition
AG-t, valamint a Plimsoll Kft. és a
Masped Rail Kft. konzorciumát megelõz-
ve) a német tulajdonú osztrák cég, a DDS-
G-Cargo Wien GmbH lett 1,063 milliárd
forintos ajánlatával. A pályázó kötelezett-
séget vállalt arra, hogy egy éven belül – a
vagyonkezelõ által elõírt mérték felett –
1,2 milliárd forinttal emeli meg a megvá-
sárolt társaság törzstõkéjét.

A tavaly 485 millió forint veszteséggel zárt
Duna-Cargo új tulajdonosának a tõkeemelés
mellett a flotta korszerûsítésérõl, a gazdálko-
dás javításáról, a cég teljesítményének növelé-
sérõl is gondoskodnia kell. Mindez áldozatok-
kal jár: a létszám durván egyharmadát várha-
tóan leépítik, elsõsorban a külföldi képvisele-
teknél.

Az elsõ dunai gõzhajózási társaságot, a
DDSG-t (Donau Dampschiff Gesselschaft –
Duna Gõzhajózási Társaság) 1829-ben, még a
monarchia idejében alapították, s kezdetben
egyedül uralta a nemzetközi folyami hajózást.
Amikor a Mahart elõdje, a Magyar Folyam és
Tengerhajózási Részvénytársaság 1895-ben
megalakult, a honi cég a magyar államtól ka-
pott kedvezmények révén megszerezhette az
al-dunai forgalom egyötödét a DDSG-tõl.

1991-ben a DDSG-n belül elkülönítették a
teher- és a személyszállítási területet, majd a
teherszállítási ágazatot privatizálták DDSG-
Cargo néven: a tulajdonos a német Stinnes
vállalatbirodalom lett. 1997-ben tõlük vásá-
rolta meg a regensburgi székhelyû német Ger-
hard Meier AG a társaságot. Az új tulajdonos
fellendülést hozott a cégnek: az osztrák piaci
részesedésük 20 százalékos, s az ausztriai Du-
na-szakaszon vezetõ szerepet töltenek be.
Flottájuk – amely az Északi-tengertõl a Feke-
te-tengerig bevethetõ – 160 úszó egységbõl
áll, összteherbíró képességük eléri a 230 ezer
tonnát. Nyugat- és Közép-Európa vezetõ fo-
lyami teherszállító társaságaként folyamato-
san fejlõdnek: hajóik motorjait újakra cserél-
ték, növelték egyes kiválasztott hajóik terhel-
hetõségét, s dolgoznak telematikai és hely-
meghatározó rendszerük kiépítésén is. ISO-
tanúsítványuk mellett munkatársaikat rend-
szeresen továbbképzik.

Bárány Tibor

Vízlépcsõ: lenni,
vagy nem lenni?

Az utóbbi idõben – nagyobb részben a Szigetköz egyre fokozódó ki-
száradásának, valamint az újból feléledõ magyar-szlovák tárgyalások-
nak, kisebb részben a tavalyi katasztrofálisan alacsony dunai vízállás
által a hajós társaságoknak és a fuvaroztatóknak okozott tetemes vesz-
teségeknek köszönhetõen – az írott és elektronikus sajtóban egyaránt
ismét felmerült a kérdés: hogyan lehetne visszafordítani a Szigetköz
kiszáradását, ill. javítani a magyar Duna szakasz hajózási viszonyait. 

Van egy nagyszerû magyar vízépítési szakember: Mosonyi Emil pro-
fesszor úr, aki világszerte elismert szaktekintély. A nagymarosi vízlép-
csõ tervezése az õ alkotása. Kapott is érte hideget-meleget, holott azóta
az élet õt igazolta: nem lehet figyelmen kívül hagyni azt a törvénysze-
rûséget, hogy ha egy folyón felülrõl kezdik el építeni a vízlépcsõket -
lásd Duna -, akkor ezt a folyamatot nem lehet félbehagyni, be kell fe-
jezni. Ennek oka egyszerûen az, hogy a vízlépcsõ fölött megáll a hor-
dalékszállítás, alatta viszont a szabad vízfolyás a fenék anyagát magá-
val sodorja, ezáltal a meder kimosódik, lesüllyed. Ha a felsõ vízlépcsõ
alatt nem épül meg a következõ, akkor a medersüllyedés következtében
a talajvíz szintje is alacsonyabbra kerül. Következmény: a környezõ te-
rületek egyre inkább kiszáradnak, lásd Szigetköz. A medersüllyedés
másik káros következménye, ha a vízlépcsõ alatt sziklás, márgás (tehát
keményebb) mederszakaszok is találhatók, ezeket a víz nem tudja meg-
bontani, a többi szakaszon viszont elmossa a sódert, ill. a homokot,
ezért a lejjebb süllyedt vízszint miatt a fenti helyeken kisebb lesz a víz-
mélység, mint másutt. Ez utóbbi jelenség a hajózást sújtja, hiszen az
amúgy is egyre csapadék szegényebb idõjárás miatt a folyók vízhoza-
ma lassan, de biztosan csökken, az ilyen kritikus helyeken pedig az át-
lagosnál is kevesebb a vízmélység.  

Ideje lenne most már beismerni végre azt, amit a szakma régen tud,
nevezetesen, hogy a nagymarosi vízlépcsõ építésének leállítása politi-
kai és nem szakmai döntés volt. A környezetvédõk, akik akkor és azóta
is mereven ellenzik a tervet, egyszerûen „öngólt rúgtak”.

A Szigetköz most még megmenthetõ. Ennek környezetvédelmi
szempontokon kívül idegenforgalmi hasznát is látná az ország. A hajó-
zás a leginkább környezetbarát szállítási mód, ezért egyáltalán nem
mindegy, hogy a közlekedésnek ez a „mostoha gyermeke” mennyire
gazdaságosan tud üzemelni, hiszen a hajók hordképességének kihaszná-
lása nagyban befolyásolja, hogy profitot, vagy ráfizetést termel-e. Saj-
nos olyan megnyilvánulásokat is lehetett az elmúlt idõszakban a sajtó-
ban olvasni politikusoktól, hogy építsenek olyan hajókat, amelyek seké-
lyebb merüléssel is nagyobb mennyiségû árut tudnak elszállítani. Az öt-
let jó, csupán olyan apróságra nem gondolt az illetõ, hogy egy új hajó
építése több százmillióba kerül, az egész magyar hajópark lecserélése
pedig sok milliárdba. Ma viszont ott tartunk, hogy Magyarországon
nem megoldott a hitelfinanszírozás még egyetlen hajó esetében sem.
Nem szabad megfeledkezni az árvízvédelmi szempontokról sem. A víz-
lépcsõk tározóinak összehangolt, tervszerû ürítésével és fokozatos fel-
töltésével meg lehet akadályozni a hirtelen levonuló áradások pusztítá-
sát. A sokat szidott bõsi vízlépcsõnek köszönhetjük, hogy a 2002. au-
gusztusában levonuló hatalmas árhullám nem öntötte el Budapestet.

A megoldás tehát véleményem szerint az egész összetett problémá-
ra Nagymaros megépítése lenne. Nem kell mást tenni, csupán körül-
nézni Ausztriában, ahol a Dunán 10 vízlépcsõ és erõmû épült, és üze-
mel minden gond nélkül. Igaz az is, hogy az építés során messzemenõ-
en be kell tartani a környezetvédelmi elõírásokat.

Pauza László

A hajózási rovatunk a

Fluvius Kft. szakmai támogatásával készült



32

HAJÓZÁS 2004.  JÚLIUS–AUGUSZTUS

Az ARA kikötõkben rakománykínálat és a fuvardíjak csak részben tartották magukat. A néhány mûtrágya, gabona és takar-
mány rakomány mellett erõmûvi szenet és montánárut lehetett csökkenõ díjak mellett kötni. Egyedül a moseli, neckari és
dunai rendeltetésû rakományok fuvardíjai álltak ellen a nyomásnak. 

A Majna-Duna csatornán néhány pellet, gabona, ócskavas, acél, rönkfa valamint könnyített mennyiségek adták a szûk
rakománykínálatot. A fuvardíjak alacsonyak maradtak.

Ausztriában a szabad hajótér nyomást gyakorolt a piacra, mely Szlovákiából és Magyarországról is jelentkezett. A mûtrá-
gyafuvarozás stagnált, takarmányok és gabonarakományok elvétve akadtak. A fuvardíjak ennek megfelelõen csökkentek.

Szlovákiában a spot piac várakozó állásponton maradt. A minden irányból érkezõ szabad hajóteret nem tudták lekötni. 
A mûtrágya és acél hiányáru maradt, csak projekt rakomány és néhány gabona tétel merült fel. A fuvardíjak a szerzõdéses
szint alatt maradtak.

Magyarországon azok a rakományok alakították a képet, amelyeket a szerzõdések ellenére nem raktak be. A nagy vára-
kozások ellenére az EU-belépés miatt a rakománykínálat csökkent. Némi acél, napraforgó, kukorica és repce leginkább kis
tételekben került berakásra alacsony fuvardíjak mellett.

Fuvardíjtükör

A fuvardíjtükör csak tendenciákat mutat. Hosszú távú együttmûködés, házi vagy külön-megállapodások nem összehasonlíthatók az itt közölt
adatokkal. A díjtételek az adott reláció legtávolabbi pontjára vonatkozóan elért, és nyilvánosságra került legmagasabb összeget tartalmazzák,
komplett rakományokra. A díjak minden pótlékot és illetéket tartalmaznak. Ahol nincs adat, ott nem történt említésre érdemes árumozgás.

Kirakó kikötõ
Berakó kikötõ

ARA kikötõk Mannheim Oberrhein Ausztria Szlovákia Magyarország

ARA kikötõk – 5,10 6,75 14,50 17,50 20,00
Mannheim 4,10 – 3,40 11,00 14,50 –
Oberrhein 4,25 2,00 – – – –
Ausztria 13,50 10,00 14,00 – 4,00 5,50
Szlovákia 17,00 13,50 16,50 – – 4,25
Magyarország 20,00 19,00 20,50 7,00 4,75 –
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Gálffy Alice, a tisztán magyar „tulaj-
donú” TIR Biztosító Egyesület ügyve-
zetõ igazgatója, a cég szülõanyja úgy
emlékszik vissza az eltelt tíz esztendõ-
re, hogy a számtalan nehézség ellenére
sikerült talpon maradni, sõt, gyarapod-
ni, erõsödni. A biztosító egyesületet, a
TIR igazolványok nemzetközi felhasz-
nálói felelõsségének csökkentését cél-
zó szakmai biztosítási feladat megol-
dására alapították 1993 decemberében.
A fuvarozó szakma sajátos igénye volt
ez, amelynek megoldását akkor egyet-
len biztosítótársaság sem vállalta. A
nemzetközi gyakorlatban régóta létezõ
forma, hogy szûk kört érintõ speciális
biztosítási feladatokat nonprofit alapon
mûködõ biztosító egyesületek látnak
el. A TIR ezt akarta megvalósítani ha-
zánkban is, de gyakran ellenállásba üt-
köztek.

A nemzetközi és belföldi fuvarozási
és szállítmányozási tevékenység folya-
matos változása újabb biztosítási igé-
nyek megjelenését, illetve a már meg-
lévõk erõsödését eredményezte. Ezek-
nek a kihívásoknak ment elébe az
egyesület, amely több olyan szolgálta-
tást vezetett be – árufuvarozói felelõs-
ségbiztosítás, CMR árukár biztosítás,
külföldi betegség és balesetbiztosítás
–, amelyeket a mai napig mûvelnek.
Megjelentek a nemzetközi és belföldi
szállítmánybiztosítással és a szállítmá-
nyozói felelõsségbiztosítással, ame-
lyek iránt évek óta nagy az érdeklõdés.
Szinte nincsen olyan különleges igény,
amelyre ne lehetne egyedi szerzõdést
kötni. Annak ellenére, hogy évek óta
élnek a különféle biztosításokkal, sok
fuvarozó számára nem egyértelmû, mi
a különbség az árufuvarozói felelõs-
ségbiztosítás és a szállítmánybiztosítá-
sok között. Pedig felelõsségbiztosítá-
sok csak abban az esetben jelentenek
védelmet, ha a fuvarozást vagy szállít-
mányozást végzõ „hibájára” visszave-
zethetõ az okozott kár, s még akkor is

csupán az áru értékétõl legtöbbször
független összeghatárig. A szállít-
mánybiztosítások mindegyike az árura,
annak értékére szól, így teljesebb biz-
tonságot jelent a megbízó számára.

Gálffy Alice a jelennel kapcsolatban
szívesen beszél arról, hogy – fõleg az
utóbbi néhány esztendõben – milyen
fejlõdést ért el a cég. Három évvel ez-
elõtt még mindössze körülbelül 2500
tagjuk volt, most pedig már 7000. A ta-
valyi bevételük 570 millió forint volt,
idén pedig ennek a duplájára, 1,3 milli-
árdra számítanak.

A TIR olyan termékekkel jelent meg
a piacon, amelyek egyértelmûen jó fo-
gadtatásra találtak. Különösen az áru-
fuvarozók körében arattak sikert, hi-
szen az utóbbi két esztendõben a dup-
lájára nõtt a forgalom ezen a téren. Je-
lenleg a piacon levõ fuvarozók negye-
de kötött szerzõdést a TIR Biztosító
Egyesületnél, ami jelentõs szám, de
még akad tennivaló. Elsõsorban a köte-
lezõ felelõsségbiztosítás és a casco
szerzõdések száma emelkedett. A cas-
co biztosítások nagy részét lakossági
ügyfelek kötötték, de egyre több azon
magánszemélyek száma, akik felelõs-
ségbiztosításukat is itt kötik meg. Az
egyesület új szolgáltatása az úgyneve-
zett többes ügynöki tevékenység, ami
azt jelenti, hogy az egyesületnél nem
lévõ biztosítási szerzõdés megköthetõ
más biztosító termékére. Magyarorszá-
gon csupán két biztosítótársaság ren-
delkezik ilyen engedéllyel, s ezek egyi-
ke a TIR. Ez azért elõnyös a fuvaro-
zóknak, mert egy helyen mindenféle
biztosítást megköthetnek. Megfigyel-
hetõ, hogy az ügyfelek meglehetõsen
díjérzékenyek, ezért az egyesület nagy
hangsúlyt fektet az ideális árak kialakí-
tására. Az év végi díjváltozáskor sokan
váltottak biztosítót, s ez kedvezett a
TIR-nek. Bizonyos szegmensekben
máris a legjobbak, a legkedvezõbb ára-
kat kínálják. A belföldi és a nemzetkö-

zi kárrendezésben jó eredményekkel
büszkélkedhetnek. A károkat rövid ha-
táridõvel, bürokráciamentesen rende-
zik, ami szintén versenyelõnyt jelent a
magyar piacon. Nem véletlen, hogy az
ügyfelek részérõl nem érkezett panasz
a cég ellen.

Az egyesület a közeljövõben a kis-
és középvállalkozók vagyonbiztosítási
csomagját állítja össze, mivel õk érzik
a legnagyobb szükségét annak, hogy
testre szabott biztosításokkal rendel-
kezzenek. A TIR ipartestületekkel és
kamarákkal is jó kapcsolatban áll,
amelyeknek jelentõs szerepük van ab-
ban, hogy az egyesület díjbevétele fo-
lyamatosan nõ. A TIR újdonságai kö-
zött található, hogy a kishajókra és a
kisvasutakra is biztosítást fognak köt-
ni. Úgy vélik, egy jó konstrukcióval
sok ügyfelet tudnának megnyerni. A
casco terén is újdonságokkal rukkolná-
nak elõ: például olyan kedvezõ csoma-
got állítanak össze a kötelezõ mellé,
amely csak az üvegtörésre lenne érvé-
nyes. Idén tervezik bevezetni a 24 órás
segélyszolgálat nyújtását kamionok,
személygépkocsik részére, aminek ke-
retében például elvontatnák,   elszállí-
tanák az elromlott jármûvet.

Gálffy Alice az Európai Unió-hoz
való csatlakozás kapcsán megemlíti,
hogy igazából még nem változott meg
a piac, bár már lehetõség van a határo-
kon átnyúló szolgáltatások nyújtására.
Új külföldi biztosítótársaságok még
eddig nem jelentek meg Magyarorszá-
gon, noha korábban többen azt jósol-
ták, hogy a külföldi piaci szereplõk
színre lépésével élesedik majd a hazai
verseny. A szlovák biztosítók sem jöt-
tek Magyarországra olcsó kötelezõ
biztosítással, pedig megjelenésüket né-
hányan biztosra vették. Az azonban ér-
zékelhetõ, hogy a hazai biztosítók kö-
rében egyre komolyabb az érdeklõdés
az együttmûködés iránt. A jogsza-
bályok terén az új Biztosítási Törvény
és az új kötelezõ gépjármû felelõsség-
biztosítási rendelet jelent sok tenniva-
lót a szakma számára. A csatlakozás
után újdonság, hogy a biztosítási ügy-
nököknek is végzettséget kell szerezni-
ük. Ez az érettségi után egy legalább
két féléves szakiskola elvégzését je-
lenti.

Csarnai Attila

TIR Biztosító Egyesület

10 éve a fuvarozók szolgálatában
Jelentõs eredményeket ért el a TIR Biztosító Egyesület az
utóbbi években, noha egyáltalán nem volt könnyû dolga. 
A cég 2003 decemberében volt tíz esztendõs, s kemény csaták,
a létért folyó küzdelem jellemezte az idõszakot. Idén azonban
már 1,3 milliárd forint bevételre számítanak, ami több mint
a duplája a megelõzõ év forgalmának.
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Az igazgatóság leglátványosabb tevé-
kenységét – az Úfce felhasználását –
még egy 1999-ben keltezett miniszteri
rendelet szabályozza. Ez kimondja,
hogy a célelõirányzat – az autópályák,
az autóutak és azok mûtárgyai kivéte-
lével – az országos közutak üzemelte-
tését, fenntartását és fejlesztését szol-
gálja. A kiadásokra a központi költség-
vetésbõl nyújtott állami támogatás, a
központosított bevételek (túlsúlydíj,
belföldi és külföldi gépjármûadó), a
célelõirányzat rendeltetésének megfe-
lelõ felhasználásra átvett pénzeszköz
és az egyéb, elszámolásokból adódó
bevételek nyújtanak fedezetet – errõl,
és a 2004-ben induló közúti közlekedé-
si beruházásokról számolt be a közel-
múltban Csordás Csaba, az UKIG
igazgatója.

A célelõirányzatot terhelõ kiadások
megoszlanak. Az országos közutak –
ideértve azok mûtárgyait és tartozékait
is – fejlesztésére, ezen belül a terület-
biztosítást, a tervezés és az elõkészítést
is magába foglaló új út-, hídépítésekre
és kapacitásbõvítõ út-, hídrekonstruk-
ciós munkákra, az országos közutak
fenntartására, (ezen belül burkolatmeg-
erõsítésekre), út-, hídfelújítási mun-
kákra, kapacitásbõvítést nem eredmé-
nyezõ út-, hídrekonstrukciós munkák-
ra, az országos közutak üzemeltetésé-
re, karbantartására, a közútkezelõk
mûködési feltételeinek biztosítására.

A célelõirányzat támogatási és saját
bevételi elõirányzatai összegének leg-
feljebb két százaléka a kerékpárutak
építésének támogatására, továbbá a
célelõirányzat állami támogatásának
legfeljebb négy százaléka a helyi köz-
utak országos közutakhoz csatlakozó,
azt tehermentesítõ utak, lejárók, jár-
dák, továbbá a települési önkormány-
zatok kezdeményezése és részvétele
mellett a településeket összekötõ vagy
bekötõutak építésének és fejlesztésé-
nek támogatására használható fel.

Az idei költségvetési esztendõben
hozott megtakarítási intézkedések mi-
att az Útfenntartási és -fejlesztési cél-
elõirányzat lényegesen alacsonyabb tá-
mogatást és finanszírozást tesz lehetõ-
vé, mint az elõzõ évben. Már a 2003.
évi elõirányzata is csak 55,7 milliárd
forint volt, amely közel 30 százalékkal
kevesebb, mint az 2002. évi elõirány-
zat. Ez a korlát rendkívül feszes gaz-

Burkolaterõsítés, hídfelújítás, önkormányzati támogatás

Útfejlesztések csökkenõ keretbõl

A kormány közútfejlesztési programjának kézben tartása 
– az autópályák kivételével – az Útgazdálkodási és Koordiná-
ciós Igazgatóság (UKIG) feladata. Emellett ez a költségvetési
szerv végzi a közútkezelõ közhasznú társaságokkal kapcsola-
tos döntés-elõkészítést, valamint az Útfenntartási és -fejlesz-
tési célelõirányzat (Úfce) központi kezelését. A döntési me-
chanizmusban és a végrehajtásban logikus rendben felépített
útügyi szervezetek között az UKIG a megrendelõje az állami
beruházásoknak, amelyeknek igazodniuk kell a gyorsforgal-
mi úthálózathoz.

Csordás Csaba, az UKIG igazgatója



dálkodást igényelt, amelyet csak úgy
valósíthattak meg, hogy mind az üze-
meltetés, fenntartás, mind a fejlesztés
feladatainak egy része csak a követke-
zõ év, illetve évek Úfce kereteinek ter-
hére történhetett meg. Ez jelentõsen
determinálta a 2004. évet is.

Idén 71 milliárd forintot szán a Gaz-
dasági és Közlekedési Minisztérium az
országos közúthálózat fejlesztésére,
fenntartására és üzemeltetésére. A
2004. évi költségvetésérõl és az állam-
háztartás hároméves kereteirõl szóló
törvény az Úfce költségvetési támoga-
tási bevételét 86 482,8 milliárd forint-
ban határozta meg. Ebbõl a kormány-
határozat 3400,0 milliárd forintot, a
legutóbbi takarékossági intézkedés pe-
dig 12 617,5 milliárd forintot zárolt.
Így az országos közúthálózat fejleszté-
sére, fenntartására és üzemeltetésére
2004-ben 71 165,3 milliárd forintot le-
het fordítani Úfce-keretbõl.

A csökkentett lehetõségek mellett is
alapvetõ célkitûzésnek tekintik:

– a közúti forgalom biztonságának
fenntartásához szükséges üzemeltetési
és karbantartási feladatok ellátását;

– a folyamatban lévõ beruházások,
rekonstrukció tervezett ütem szerinti
megvalósítását;

– az EU-s és az EIB-vel kötött köl-
csönegyezmény keretében megvalósu-
ló projektekhez a saját források bizto-
sítását;

– a megyei fejlesztési programok ke-
retében 2004. évi indításra tervezett
fejlesztések megkezdését;

– az önkormányzati pályázati rend-
szer folytatását;

– az elõzõekben jelzett fejlesztési
programok megalapozásához szüksé-
ges tervezési, terület-elõkészítési fel-
adatok végrehajtását;

– az országos közúthálózaton a köz-
úti forgalom biztonságával összefüggõ
út-, hídfelújítási munkák elvégzését.

Az üzemeltetésre és karbantartásra
elõirányzott 26,1 milliárd forint bizto-
sítja a legszükségesebb feladatok vég-
rehajtását. A folyamatban lévõ fejlesz-
tések és rekonstrukciók összege 16,6
milliárd forint. A beruházásokra, re-
konstrukciókra az EU-s és EIB-s pro-
jektek elindítására, ezek elõkészítésére
rendelkezésre álló elõirányzatok bizto-
sítják a folyamatban lévõ munkák ter-
vezett ütem szerinti megvalósítását.

A tervek szerint 2004-ben induló 53
beruházás közül 42 elindításához van
meg a fedezet, ezeknek a munkáknak a
megvalósítására 9,7 milliárd forint jut

az Úfceból (3,8 milliárd forint jogcím,
3,5 milliárd forint EIB, 2,4 milliárd fo-
rint PHARE). A Környezetvédelem és
Infrastruktúra Operatív Program
(KIOP) keretében megvalósuló mun-
kákra további mintegy 6,65 milliárd
forint áll rendelkezésre. Az önkor-
mányzati pályázati rendszer folytató-
dik, azonban a finanszírozás egy része
átütemezésére kerül.

A meglévõ úthálózat felújítására a
szükségletektõl lényegesen elmaradó
elõirányzatok biztosíthatók, ezért elke-
rülhetetlen, hogy a legszükségesebb út-
felújítási feladatok ellátása a követke-
zõ évi pénzügyi lehetõségek terhére
történjen meg.

A felgyorsuló ISPA-program kereté-
ben további EU-s források bevonásával
2004-ben mintegy 130 kilométer bur-
kolat 11,5 tonnára történõ megerõsíté-
sére kerül sor a 3-as számú fõúton
Nyékládháza és az országhatár között,
valamint a 35-ös számú fõúton Polgár
és Debrecen között. Elõkészítés alatt
van a 2-es, a 6-os (Budapest–Szek-
szárd), az 56-os (Szekszárd–Udvar), a
42-es (Berettyóújfalu–Ártánd), a 47-es
(Debrecen–Berettyóújfalu) számú fõ-
utak ISPA-támogatásból történõ meg-
valósítása is. R. J.
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A résztvevõ csapatok kérésére késõbbi idõpontra helyezte át

a szállítmányozó és fuvarozó cégek részére szervezett

kispályás labdarúgótornát a Mobil Sport Kft.

Új idõpont: 2004. szeptember 11.

Helyszín: Tungsram SC Sporttelep (Budapest IV., Tábor utca).

Részletes felvilágosítás és nevezés
a 451-4823, vagy a (20) 952-9168-as  telefonszámon,

illetve a

mobilsport@vallisrt.hu e-mail címen.



Útfejlesztések, beruházások megyénként
(gyorsforgalmi utak kivételével)
Baranya megye
6-os számú fõút
Pécs DNy-i elkerülése (III. ütem)
58-as számú fõút
Harkány elkerülés
Békés megye
4232-es jelû összekötõ út
Körösladány–Gyomaendrõd korsze-
rûsítése (II. ütem)
Békés megye
4231-es jelû összekötõ út
Dévaványa–Gyomaendrõd korszerû-
sítése
44149-es jelû
Békéssámsoni bekötõút
44-es számú fõút
Békéscsaba elkerülés (II. ütem)
47-es számú fõút
Orosháza elkerülés (III–IV. ütem)
44-es számú fõút
Kondoros–Békéscsaba rehabilitációja
(100,0–119,1 km)

Borsod-Abaúj-Zemplén megye
M30-as autópálya–Bosch miskolci te-
lephely összekötése
3313-as számú út
Tiszaújváros–M3-as autópálya össze-
kötése (rekonstrukció)
3313-as számú út
Oszlár, Tiszapalkonya elkerülõ szakasz
(Tiszaújváros–M3-as autópálya össze-
kötése)
Csongrád megye
Szeged Ny-i elkerülõ út (I–II. ütem)
Fejér megye
8-as számú fõút
Csór elkerülése
Gyõr-Moson-Sopron megye
84-es számú fõút
Sopron elkerülõ
Hajdú-Bihar megye
Hajdúsámson–Martinka összekötõ út
3501-es jelû összekötõ út
Polgár–Hajdúnánás összekötõ út
(10,7–14,2 és 15,5–17,7 km szaka-
szok) – burkolaterõsítések

3501-es jelû összekötõ út
Polgár–Hajdúnánás összekötõ út
(5,6–9,4 km) felújítása
Heves megye
M3-as autópálya–32-es számú fõút kö-
zött
Hatvan elkerülése
Jász-Nagykun-Szolnok megye
31–32-es számú fõút
Jászberény elkerülése (I. ütem)
4-es számú fõút
Négysávosítás Törökszentmiklós és
Szapárfalu között
4-es számú fõút
Szent István híd felújítása
44–4633-as jelû utak
Csomópont átépítése (Kunszentmárton
határa)
Komárom-Esztergom megye
8119-es jelû összekötõ út
Tata és Környe közötti összekötõ út
korszerûsítése.

Az Útfenntartási és fejlesztési célelõirányzat jogcímenkénti bontásban
Az adatok bruttó millió Ft-ban

Kiadások
2003. évi
tényleges
teljesítés

2004. évi
83 782,8

millió Ft-os
tervjavaslat

(januári)

Megszorítások
miatti csökkentés

2004. évi
tervjavaslat

(összes
zárolás után)

Mûködési célú kiadások:
Út-hídüzemeltetés 18 507,3 18 300,0 –700,0 17 600,0
Út-hídkarbantartás 8 262,8 11 700,0 –3 200,0 8 500,0
Útügyi mûszaki gazdasági szolgáltatás 616,7 717,5 –117,5 600,0
Célelõirányzat mûködési költségei 1 120,0 1 225,0 –95,6 1 129,4
Egyéb kiadások 2 006,5 740,5 – 740,5
Összesen: 30 513,3 32 683,0 –4 113,1 28 569,9
Intézményi beruházási kiadások:
Út-hídrekonstrukció 6 520,8 12 400,0 –1 200,0 11 200,0
Új út-hídépítés összesen 7 800,6 11 200,0 –2 000,0 9 200,0
Tervezés, elõkészítés 2 490,5 4 249,0 –622,0 3 627,0
EIB-hitellel megvalósuló munkák – 4 685,0 –1 185,0 3 500,0
Kiemelt beruházások – 1 283,0 –167,0 1 450,0
KIOP-projektek saját (ÚFCE) rész – – – –
ROP-projektek saját (ÚFCE0 rész – 172,0 – 172,0
PHARE-projektek önrésze – 2 375,0 – 2 375,0
Fedezetigazolós, megállapodás vállalása – 382,0 – 382,0
M7 díjasítással összefüggõ fejlesztések – 550,0 – 550,0
Összesen: 16 811,9 37 296,0 –4 840,0 32 456,0
Egyéb felhalmozási kiadások:
Út-hídfelújítás 7 129,0 7 203,8 –1 993,7 5 210,1
Területbiztosítás 1 416,7 4 485,0 –985,0 3 500,0
Önkormányzatok támogatása 2 708,6 2 015,0 –614,5 1 400,5
Alapítói forrásjuttatás 62,0 100,0 –71,2 28,8
Összesen: 11 317,2 13 803,8 –3 664,4 10 139,4
Mindösszesen: 58 642,4 83 782,8 –12 617,5 71 165,3
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Dr. Veres Lajos egyetemi tanulmányait a Kijevi Polgári Re-
pülõmérnöki Egyetemen 1977-ben végezte. Ezt követõen a
Pestvidéki Gépgyárban dolgozott a MIG-21 repülõgépek ja-
vítóbázisán. Mûszaki pályafutása során elismert sárkány-
hajtómû technológus, majd a berepülések mûszaki irányító-
ja volt.

A közlekedési-gazdasági mérnöki másoddiploma meg-
szerzését követõen érdeklõdésében egyre inkább elõtérbe
kerültek a közgazdasági, illetve a gazdaságpolitikai kérdé-
sek. Ennek megfelelõen 1989-tõl kereskedelmi bankokban
és pénzügyi tanácsadó cégeknél dolgozott vezetõ beosztás-
ban.

A 80-as évek végén egyik alapítója volt a Régió Invest ta-
nácsadó cégnek, és társaival együtt meg volt arról gyõzõdve,
hogy gyorsan elindul Magyarországon a regionális fejlesz-
tés. Bár erre még éveket várni kellett, 1993-tól kezdõdõen
aktív szerepet vállal a kistérségi területfejlesztési társulások
megalakításában, majd pedig a komplex kistérségi fejleszté-
si koncepciók és programok kidolgozásában.

Ezekben a munkákban már jelenlegi cége elõdjének, a
Hazai Térségfejlesztõ Kft.-nek alapítója és többségi tulajdo-
nosaként vett részt. A cég 2000. decemberében alakult át
részvénytársasággá, s a 94 millió forintos törzstõkéjét a kö-
zelmúltban emelték fel 200 millió forintra -– ebbõl 25 szá-
zalék plusz 1 plakettnyi részt egy új tulajdonos, a Regionális
Fejlesztési Holding birtokol.

A megbízások túlnyomó többségét a területfejlesztési,
környezetvédelmi és energiagazdálkodási – ezen belül a
megújuló energiák – projektek teszik ki. A 15 fõállású alkal-
mazott mellett több mint 100 állandó szakértõ biztosítja a
szakmailag megalapozott, precíz munkát.

Legfõbb partnereik az önkormányzatok, térségi társulá-
sok, komoly referenciákkal rendelkeznek Pest megye déli
részén, Szolnok, Heves, Szabolcs, Békés és Bács-Kiskun
Megyében, valamint a vasi, gyõri, veszprémi, komáromi és
baranyai térségben. Közremûködtek számos ipari park meg-
valósításában, több beruházás lebonyolításának menedzselé-
sében.

Hazánk EU-csatlakozása a Hazai Térségfejlesztõ Rt. szá-
mára is új távlatokat nyitott. Már korábban is volt néhány si-
keres pályázat, amit közvetlenül Brüsszelben nyújtottak be,
most viszont egy értékében is jelentõs projektet sikerült
megnyerniük. Az elektronikus hulladékkezelésre kiírt „Life”
környezetvédelmi pályázat értéke 1,5 millió euró és a nyer-
tes konzorcium vezetõje a Hazai Térségfejlesztõ Rt. Ezek
után nem tûnik illúziónak, hogy a tavalyi 90 millió forintos
árbevétel után idén 150 millió forintot tervez a menedzs-
ment.

Az elnök-vezérigazgató közlekedésmérnöki múltjából is
akad néhány munkája a Hazai Térségfejlesztõnek. Az önkor-
mányzatok megbízásából elsõsorban vidéki repülõterek fej-
lesztésérõl készítettek tanulmányokat, javaslatokat. A két
nemzetközileg is elismert repülõtér, Debrecen és Sármellék
jövõjét az elkészült dokumentumok is alátámasztják, de a
fejlesztési források hiánya miatt egyelõre ezek megvalósítá-
sa még késlekedik.

Dr. Veres Lajos: Közlekedési rendszerek a regionális fejlesztésben

Alapmû a közlekedési szakembereknek

Új könyvvel gyarapodott a Magyar Közleke-
dési Kiadó Kft. szakkönyvcsaládja. Dr. Veres
Lajos (képünkön) repülõmérnökként kezdte
pályafutását, de napjainkban már elsõsor-
ban a regionális fejlesztés közgazdasági kér-
déseivel foglalkozik. Ezek ismeretében érthe-
tõ, hogy nem is választhatott más témát dok-
tori disszertációjának, mint a közlekedés és a
regionális fejlesztés összekapcsolódását. A
2003-ban megvédett dolgozat a maga nemé-
ben alapmû a szakmában, ezért vállalta ki-
adónk, hogy a disszertációt – a szerzõ megbí-
zásából – könyv formájában megjelenteti.
Ezt az alkalmat ragadtuk meg, hogy a szer-
zõvel szakmai múltjáról és jövõbeni terveirõl
beszélgessünk.
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Az utóbbi idõben
több más vidéki repü-
lõtérrõl is jelentkez-
tek olyan igénnyel,
amely magában hor-
dozza a regionális
központtá válást. A
szakember szerint fé-
lõ, hogy a hirtelen
jött sok kezdeménye-
zés méginkább szét-
forgácsolja a pénz-
ügyi forrásokat.

Dr. Veres Lajos
nagy figyelmet fordít
az elméleti ismeretek
gyakorlati alkalmazá-
sának elõsegítésére a
területfejlesztésben.
Több országos szak-
m a i - t u d o m á n y o s
konferencia patrónu-
sa, elõadója volt. A
Ph.D. doktori fokoza-
tot 2003-ban szerezte
meg, a Pécsi Tudo-
mányegyetem Köz-
gazdaságtudományi
Kara regionális poli-
tika és -gazdaságtan
szakán.

Szakmai tevékeny-
ségeinek középpont-
jában a térségi fej-
lesztések megalapo-
zása és ehhez a hazai,
EU források mind na-
gyobb arányú bevo-
násának elõsegítése
áll. Szakmai érdeklõ-
désének fõ irányai a
stratégiai tervezés, a
közlekedési rendsze-
rek területi tervezése,
a fenntartható fejlõ-
dés követelményei.

Jól tükrözõdik
mindez a most, könyv formájában megjelent doktori érteke-
zésében is. „Magyarország közlekedésérõl a koncipiáló
szakemberek és a döntéshozó politikusok fõként ágazati
szemlélettel gondolkodnak, és a területiség inkább csak
nemzetközi viszonylatokban, illetve uniós szinten jelenik
meg. Ugyan már szinte szlogengyakorisággal minden fóru-
mon elhangzik közhelyszerûen annak tudatosítása, hogy a
közösségi politika fõ területi egysége, illetve szereplõje a ré-
gió (a „régiók Európáját” építjük), kevés szó esik a hazai ré-
giók közlekedésérõl, azok jellegzetességérõl és még keve-
sebb a regionális közlekedés kritériumrendszerérõl.” – írja

elõszavában Dr. Erdõsi Ferenc professzor, egyetemi tanár. –
„E könyv éppen e hiány felszámolásához ad értékes segítsé-
get. Szerzõje úttörõ munkát végzett a tekintetben, hogy e té-
máról korábban inkább csak konvencionális közhelyeknek,
prekoncepcióknak helyet adó, egy tényezõre, vagy gyenge
kifejezõerejû sematikus mutatókra alapozó, elnagyolt meg-
állapításokat tartalmazó publikációkkal szemben a kérdés-
körrel nemcsak részletesebben, de elmélyültebben, emellett
egzaktabb módszereket alkalmazva foglalkozik.”

F. Takács István

Dr. Veres Lajos

Közlekedési rendszerek a regionális
fejlesztési stratégiában

MAGYAR KÖZLEKEDÉSI KIADÓ
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Kedvezményes 
elõfizetési akció 

MAGYAR
KÖZLEKEDÉS:

• a szakma mértékadó hetilapja
• közlekedéspolitika
• közút, vasút, hajózás, 

légiközlekedés, logisztika, 
szállítmányozás

NAVIGÁTOR:

• exkluzív gazdasági magazin 
szállítmányozóknak,
fuvarozóknak 
és logisztikai
menedzsereknek

Megrendelhetõ:
Magyar Közlekedési Kiadó Kft.

1081 Budapest, Köztársaság tér 3.
Telefon: 303-9391, fax: 210-5862

Lapterjesztõ: 
Slezák Gabriella

M E G R E N D E L É S

��Magyar Közlekedés 10 000 Ft/év
��Navigátor 5000 Ft/év
��Magyar Közlekedés és Navigátor 14 000 Ft/év

Az ár az áfát nem tartalmazza.

A megrendelõ neve:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Cím: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Ügyintézõ: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Telefon:  . . . . . . . . . . . . . . Fax: . . . . . . . . . . . . . . . . .

Példányszám:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

A megrendelés elküldhetõ levélben, illetve faxon is.

 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
aláírás
P. H.
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Új helyen
a Chemol Logistics

A Chemol Logistics Nemzetközi

Szállítmányozási és Logisztikai Kft.

új helyre költözött.

Címük: 1123 Budapest, Gyõri út 18.

Telefonszám: 477-9900

E-mail: info@chemollogistics.hu

Internet: www.chemollogistics.hu
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telefon: (06 29) 55 12 45
telefax: (06 29) 55 12 43
e-mail: Budapest@eaglegl.com
web: www.eaglegl.com

EGL Eagle Global Logistics (Hungary) Kft. 
Airport Business Park, C4/II. 
2220 Vecsés, 
Lõrinci út 59. 

Szállítmányozási

Kézikönyv

2004–2005
– megújulva ismét

megjelenik

Információ:
F. Takács István

303-93-91
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EMEX NEMZETKÖZI SZÁLLÍTMÁNYOZÁSI KFT.

BUDAPEST, HUNGARY  TELEFON: +36 1 425-6000  FAX: +36 1 425-6001
E-MAIL: transemex@transemex.hu

„Pannoncont, az európai hálózattal rendelkezõ
operátor – magyarországi képviselõje”

Az Önök gyors és hatékony
intermodális szolgáltató partnere

Internet alapú lehetõségek:
– helyfoglalás
– könyvelés
– futásfelügyelet/követés
– Európa 160 terminálja közötti közvetlen irányvonati

összeköttetés
– Logisztikai és szolgáltatói tanácsadás
Mi itthon – otthon vagyunk, a „többi” pedig elérhetõ anyavál-
lalatunkon keresztül:
www.icfonline.com
Vasúti kíséretlen kombináltfuvarozás, az Intercontainer-Inter-
frigo S.A. magyarországi ügynöke – a Pannoncont Kft.

1037 Budapest,
Montevideó u. 4.

1300 Budapest, Pf.: 149.
Tel.: 430-3040
Fax: 436-7980

Email: info@pannoncont.hu
www.pannoncont.hu

pannonccoonntt






